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Udany sezon wąskotorówki. 
Od początku wakacji, kolejka wąskotorowa 
ponownie zaczęła jeździć na pełnej 
trasie do Osady Puszczańskiej 
w Tułowicach                                               str. 8

Starosta odpowiada posłowi. 
Czy wyjaśnienia, których udzielił 
starosta Tadeusz Koryś uznać można 
za wystarczające, pozostawiamy ocenie 
czytelników                                                                str. 9

Co z komendą policji? Termin 
inwestycji najlepiej oddaje stwierdzenie 
„nieokreślony”                                             str. 12

POLECAMYDziś w „Ziemi”

W minioną sobotę 13 par małżeńskich odebrało medale za długoletnie pożycie. Uroczystość odbyła się 
w Kramnicach Miejskich. Nie zabrakło słów uznania i wielkiego wzruszenia  więcej strona 11
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Biedny szpital

Sochaczewski szpital ma 2,5 mln straty - przyznaje dyrektor 
Szenk. Zrekompensuje ją NFZ czy starostwo? 

Pary na medal

 więcej strona 2

Senior brzmi dumnie

Środowisko seniorów ma coraz więcej okazji do tego, aby 
razem świętować. Ostatnio spotkali się w DDPS

 więcej strona 11
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 

46 862-77-59
PEC 

46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 

19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 

Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 

46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 

46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33

KONDOLENCJE

Panu 

dr Jerzemu Krupie
Założycielowi i wykładowcy WSZiM 

w Sochaczewie wyrazy 
głębokiego współczucia z powodu śmierci

Matki

składają
Rektor, Kanclerz 

i społeczność akademicka WSZiM
ZS-1007 

Z głębokim smutkiem i poczuciem 
ogromnej straty żegnamy 

Mariannę Frydrych
długoletniego Prezesa Krajowego Stowa-

rzyszenia Pomocy Osobom Potrzebującym 
„Z Sercem Do Wszystkich”

oraz pracownika Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Sochaczewie

Rodzinie Zmarłej przekazujemy 
serdeczne wyrazy współczucia.

Zarząd i Członkowie Stowarzyszenia
Dyrekcja, Pracownicy i Uczestnicy ŚDS 

ZS-999 

Agnieszka Poryszewska

Z prośbą o udzielenie infor-
macji o sytuacji placówki 
wyszli radni klubu Socha-
czewskiego Forum Samo-
rządowego. Na łamach „Zie-
mi Sochaczewskiej” już pod 
koniec sierpnia można było 
przeczytać o liście, który 
dyrektor Szenk wystosował 
do burmistrza Piotra Osiec-
kiego. Po jego lekturze od-
nosiło się  wrażenie, że szpi-
tal znajduje się na równi 
pochyłej. 

Strata szpitala za pięć 
miesięcy 2014 r. sięgnę-
ła 2 mln 340 tys. zł. Zobo-
wiązania wymagalne, czy-
li zadłużenie, które trzeba 
spłacić natychmiast, wyno-
siły na 30 maja prawie 1,6 
mln zł.   Piotr Szenk zwró-
cił się do Piotra Osieckie-
go o umorzenie podatku od 
nieruchomości za pierwsze 
półrocze 2014 roku. W ko-
lejnym piśmie prosił o prze-
sunięcie płatności podatku 
za drugie półrocze. Bur-
mistrz, tak jak w poprzed-
nich latach, zdecydował, że 
umorzy podatek. Od po-
czątku tej kadencji kwota 
umorzeń dla placówki wy-
nosi już blisko 800 tys. zł.

Podczas swojej prezen-
tacji dyrektor zaczął od wy-
jaśnienia, dlaczego służba 
zdrowia ma się tak źle. - Na 
pewno wpływ mają na to 
częste zmiany na stanowi-
sku dyrektora mazowiec-

kiego oddziału Narodowego 
Funduszu Zdrowia - mówił 
Piotr Szenk. 

Jego zdaniem uniemoż-
liwia to wręcz przeprowa-
dzenie jakichkolwiek nego-
cjacji z funduszem. Obecnie, 
na wniosek różnych szpi-
tali, toczy się już 39 spraw 
o zapłatę ponad 100 mln zł 
za nadwykonania. Co kry-
je się pod tym określeniem? 
To świadczenia wykona-
ne przez szpital ponad licz-
bę zawartą w kontrakcie z 
NFZ. Tymczasem ilość nad-
wykonań rośnie. Ich war-
tość w 2012 r. wynosiła 301 
mln zł. Za pierwsze siedem 
miesięcy tego roku było 
to już 377 mln zł. Fundusz 
jest zobowiązany zapła-
cić za nie, jeżeli dotyczyły 
ratowania życia lub zdro-
wia. Płatności realizowa-

ne są jednak opieszale. NFZ 
przelewa bowiem pienią-
dze tylko co sześć miesię-
cy, a nie, jak to było przed-
tem, co kwartał. Powoduje 
to, że szpitalom trudniej jest 
zachować płynność fi nan-
sową. O tym, że zagrożenie 
jest poważne, świadczy np. 
fakt, iż ostatnio koniecz-
ne było zamknięcie oddzia-
łu wewnętrznego szpitala w 
pobliskim  Żyrardowie. Być 
może tamtejsza placówka 
stanie przed koniecznością 
zamknięcia kolejnych od-
działów. 

- W tej chwili pacjent 
traktowany jest jak kula u 
nogi służby zdrowia - mó-
wił Piotr Szenk. - NFZ uwa-
ża, że jeżeli kontrakt się wy-
czerpał, należy przestać 
przyjmować pacjentów. Jak 
mamy odmówić choremu 

człowiekowi? W naszym 
szpitalu aż 70 proc. przy-
padków przyjmowanych 
jest w ramach ostrego dyżu-
ru. Zgodnie z polityką fun-
duszu,  o wiele bardzie opła-
ca się realizować planowe 
przyjęcia, a tych mamy za-
ledwie jedną trzecią. 

Ratunkiem dla szpita-
la miało być uruchomienie 
przychodni. Władze szpita-
la zakładały, że POZ przy-
ciągnie około 5 tys. osób. 
Zapisały się tylko dwa tysią-
ce. Do dochodowych dzia-
łań zaliczają się też zabiegi 
bariatryczne (chirurgiczne 
leczenie otyłości). Dobrą 
opinię ma oddział gineko-
logiczno-położniczy i chi-
rurgia. Szpital przeprowa-
dził też szereg inwestycji, 
m.in. termomodernizację, 
informatyzację, moderniza-

cję głównej rejestracji, uru-
chomił bezpłatną szkołę ro-
dzenia. 

- Z fi nansowego punk-
tu widzenia najbardziej by 
nam się opłacało zamknię-
cie ostrego dyżuru. Szpita-
le nieprowadzące przyjęć w 
tym trybie podpisują z NFZ 
bardzo lukratywne kon-
trakty. Tak naprawdę nasz 
szpital nigdy się nie zbilan-
suje - mówi Piotr Szenk.  - 
Sytuacja jest trudna, ale 
nie beznadziejna. Po pro-
stu nie idziemy z takim roz-
machem jak dotychczas. Co 
prawda mamy 2,5 mln stra-
ty, ale fi nanse poprawią się, 
gdy rozliczymy się z NFZ.

  - Pan dyrektor mówi, 
że fundusz nie pokrywa re-
alnych kosztów świadczenia 
usług, więc nie ma szans, 
by szpital wyszedł na zero. 
W trosce o zdrowie miesz-
kańców oczekujemy jasnej 
deklaracji od władz powia-
tu, które zobowiążą się, że 
pokryją jego stratę - powie-
dział radny Dariusz Dobro-
wolski.

W odpowiedzi od wice-
starosty Janusza Ciury usły-
szał, że jest tylko jeden wa-
riant utrzymania szpitala 
- taki jak obecnie. Powiat 
liczyć musi się więc ze spo-
rymi wydatkami. Rocznie 
przez placówkę przewija się 
prawie 19 tys. osób. Najwię-
cej hospitalizacji odnoto-
wują chirurgia, oddział we-
wnętrzny i pediatria. 

Kto pokryje straty szpitala?
Podczas sesji Rady Powiatu (29.09) wrócił temat kondycji fi nansowej sochaczewskiego Szpitala Powiatowego. 
Ma on 2,5 mln straty. Dyrektor Piotr Szenk twierdzi jednak, że sytuacja jest trudna, ale nie beznadziejna. Czy na pewno?

Piotr Szenk: „Nasz szpital nigdy się nie zbilansuje”. Czy w takim razie jego stratę pokryje powiat, czy NFZ?

F
O

T
. 

A
G

N
IE

S
Z

K
A

 P
O

R
Y

S
Z

E
W

S
K

A

Z ogromnym żalem i smutkiem przyjęliśmy 
wiadomość o śmierci

Marianny Frydrych
Prezesa Krajowego Stowarzyszenia 
Pomocy Osobom Potrzebującym 

„Z Sercem Do Wszystkich”
Odszedł człowiek wielkiego serca, 
wrażliwy na los słabszych, chorych, 

niepełnosprawnych.
Szczere wyrazy współczucia rodzinie i przyja-

ciołom przekazują

Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Jolanta Gonta wraz z radnymi Rady Miejskiej 

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego
ZS-1012
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Rada Powiatu 
zmieniła statut Domu 
Pomocy Społecznej 
w Młodzieszynie. Czy 
będzie to panaceum 
na to, że samorządy  
niechętnie kierują tam 
podopiecznych?

Agnieszka Poryszewska 

Na ostatniej sesji propozycję 
przedstawiła pełniąca obowiąz-
ki dyrektora Iwona Przydatek. 
Zmiana przeznaczenia domu, 
a więc poszerzenie grupy pen-
sjonariuszy o osoby niepełno-
sprawne fi zycznie, ma popra-
wić kondycję fi nansową DPS. 

- Dom cierpi na ciągły nie-
dobór mieszkańców. Obecnie 
mamy aż 10 wolnych miejsc - 
powiedziała Iwona Przydatek. 
- DPS jest drogi i mało konku-
rencyjny. Samorządy,  wybiera-
jąc placówki tańsze, nie kierują 
do nas nowych osób. 

Iwona Przydatek wspomnia-
ła jedynie o tym, że do obecnego 
stanu przyczynił się „zbieg róż-

nych okoliczności”, a sytuacja 
trwa od pierwszych miesięcy 
roku. Domyślać się można tyl-
ko, że na obniżenie wiarygodno-
ści i atrakcyjności DPS w Mło-
dzieszynie wpłynęła afera, której 
kulminacyjnym punktem było 
zatrzymanie poprzedniej dyrek-
tor, głównej księgowej i kasjerki 
ośrodka oraz szefowej nadzoru-
jącego DPS Powiatowego Cen-
trum Pomocy Rodzinie.

Przypomnijmy również, 
że miesięczny koszt utrzyma-
nia mieszkańca w DPS wy-
nosi 3450 zł i jest jedną z naj-
wyższych stawek w regionie. 
Wielokrotnie pisaliśmy o tym, 
dlatego nie dziwi fakt, że płyn-
ność fi nansowa młodzieszyń-
skiej placówki jest zagrożo-
na. Jak przekonywała Iwona 
Przydatek, obecne kierownic-
two  zracjonalizowało już kosz-

ty i wydatki, np. poprzez zmia-
nę dostawców żywności. Teraz 
dom otwarty ma być nie tylko 
na osoby przewlekle chore, ale 
i niepełnosprawne fi zycznie. 
Zwiększyć ma to jego konku-
rencyjność. 

- Dom funkcjonuje bez 
przeszkód. Zmiana w statucie 
nie spowoduje konieczności za-
trudniania nowych pracow-
ników. Ci, którzy są obecnie 
zatrudnieni w DPS mają wy-
starczające umiejętności i kwa-
lifi kacje. Są wśród nich m.in. 
lekarze, pielęgniarki i rehabili-
tanci. Nie ma też potrzeby prze-
budowywania lub remontowa-
nia budynku. W siedzibie jest 
winda, która umożliwi nowym 
podopiecznym wygodne prze-
mieszczanie się - wyjaśniała 
Iwona Przydatek.

Radni jednomyślnie po-
parli zmianę statutu. To, czy 
faktycznie przyczyni się ona 
do poprawy sytuacji fi nan-
sowej i wizerunku DPS, po-
każą najbliższe miesiące. 

Z POWIATU

REKLAMA

Niektórzy z klientów LAND-HOUSE Nierucho-

mości w Sochaczewie kupili mieszkania w ce-
lach inwestycyjnych. Zanim przekonali się do 
ulokowania swoich pieniędzy na lokalnym ryn-
ku nieruchomości wtórnych, bali się, że najwięk-
szym problemem będzie długi remont, a póź-
niej znalezienie najemców. Okazało się jednak, 
że ekipa remontowa współpracująca z agen-
cją nieruchomości zakończyła remont przed ter-
minem i to „pod klucz”, a niedługo potem wpro-
wadzili się pierwsi najemcy, znalezieni również 
przez Land-House Nieruchomości.  Wówczas 
największym problemem stała się długofalo-
wa obsługa nieruchomości, a właściwie rachun-
ków i kosztów obsługi, związanych z lokalami.  
Z pomocą przyszła współpracująca z agencją 
Land-House placówka partnerska Alior Banku 
w Sochaczewie, która zapewnia nie tylko szybkie
 i sprawne fi nansowanie zakupu nieruchomości,  
ale oferuje także  atrakcyjne warunki obsługi ra-
chunków domowych. Klienci opłacający rachunki 
za prąd, wodę, gaz, itp., mogą to robić bezpłatnie 
zarówno w placówce banku, jak i przez internet. 
Dodatkowo, odpowiednio dobrane konto pozwo-
li na 3% zwrotu wydatków za zakupy spożywcze, 
dokonane kartą debetową zarówno w mniejszych 
sklepach, jak i w hipermarketach. 
- Potrzeba rozsądnego gospodarowania domo-
wym budżetem nabiera szczególnego znaczenia 
w dzisiejszych, trudnych dla wielu Polaków, cza-
sach. Zdecydowana większość klientów Alior Ban-

ku wskazuje oszczędności na rachunkach i za-
kupach jako najbardziej oczekiwaną, dodatkową 
korzyść, związaną z posiadaniem konta - powie-
działa Agnieszka Stępień, menedżer placówki part-
nerskiej Alior Banku w Sochaczewie. 
- Oszczędności wynikające z obsługi klienta 
w Alior Banku, z tytułu opłat za rachunki zwią-
zane z obsługą nieruchomości, mogą wynieść 
od kilkunastu do kilkudziesięciu złotych mie-
sięcznie, czyli kilkaset złotych rocznie. To sporo, 
nawet dla tych, którzy nie liczą każdej złotówki. 
Dlatego rekomendujemy Alior Bank jako part-
nera w obsłudze płatności gospodarstw domo-
wych - powiedziała Karolina Mazippus, dyrektor 
agencji Land-House Nieruchomości.
Za dwa tygodnie napiszemy o możliwościach 
konsolidacji zobowiązań kredytem hipotecznym 
zabezpieczonym  nieruchomością.

Zwrot 3% wydatków dotyczy transakcji wykonanych kar-
tą debetową wydaną do Konta Rozsądnego lub telefo-
nem z usługą iKASA, w sklepach spożywczych, super-
marketach i hipermarketach, z wyłączeniem sklepów 
internetowych. Zwrot jest ograniczony do kwoty 50 zł/
mies. i 400 zł/rok. Przedstawione warunki dostępne są 
dla Klientów otrzymujących na Konto Rozsądne wyna-
grodzenie, stypendium, emeryturę lub rentę. Pozostali 
Klienci nie otrzymają zwrotu za zakupy, a bank pobie-
rze od nich dodatkowe opłaty: za kartę debetową w wy-
sokości 4 zł/mies. oraz za prowadzenie konta w wysoko-
ści 8 zł/mies.

ZS-847  

Na zdjęciu mieszkanie w Sochaczewie, 50 m2, o  wysokim standardzie wykończenia (trzy pokoje, aneks kuchenny 
w największym pokoju, nowocześnie wykończona łazienka oraz przedpokój), położone na parterze dwupiętrowego 
bloku, po generalnym remoncie w 2013 r. z wymianą elektryki i hydrauliki. W cenie zawarte jest całkowite umeblowanie 
i wyposażenie AGD RTV. Cena: 205 000 zł.
Rata kredytu hipotecznego w Alior Banku w wysokości 966,05 zł miesięcznie wyliczona przy następujących założeniach:  
kwota kredytu 194 750 zł, okres spłaty 30 lat, raty równe, prowizja 0%, oprocentowanie zmienne WIBOR3M (2,67% 
na dzień 5.08.2014) + marża (1,65%), ubezpieczenie na życie ze składką 19 475  zł płatną jednorazowo za 5 lat z góry, 
całkowity koszt kredytu bez uwzględnienia podwyższenia marży do czasu wpisu hipoteki 172 858 zł, RRSO 5,42%.

Wymarzone mieszkanie już od 966,05 zł miesięcznie!
Atrakcyjne finansowanie zapewnia Alior Bank.

Placówka partnerska Alior Banku
Sochaczew, ul. Żeromskiego 1B

 46 862 00 80

LAND-HOUSE Nieruchomości Sp. z o. o.
Sochaczew, ul. 1 Maja 22 lok. 1

www.land-house.pl,  46 863 20 00

Jak zaoszczędzić w trudnych czasach?
Jedną z odpowiedzi na rosnące z roku na rok czynsze i rachunki za 
mieszkanie lub dom może się okazać zmiana banku na tańszy.

 Informacja

Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
o gospodarce nieruchomościami  Burmistrz Miasta

 informuje, że na tablicy ogłoszeń w 
siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochacze-
wie wywieszone zostało Zarządzenie Nr 
210/14 Burmistrza Miasta Sochaczewa w 
sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomo-

ści przeznaczonej  do wynajęcia w drodze 
przetargu na czas nieoznaczony:

1) lokal użytkowy o pow. 41,80 m2 w budynku
    ul. Mickiewicza 5 w Sochaczewie.

 ZS-1000 

Próba odbudowy DPS?

Iwona Przydatek: od początku roku cierpimy na niedobór 
mieszkańców
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Rozpoczyna się kolejna edycja 

cieszących się dużym zainte-

resowaniem spotkań MAMA 

WIE! Projekt jest skierowany 

do kobiet w ciąży i świeżo upie-

czonych rodziców. Spotkanie 

w Sochaczewie odbędzie się 17 

października.

Misją przedsięwzięcia, w 
myśl haseł: MAMA WIE!, 
MAMA CZUJE!, MAMA 
ROZUMIE!, jest uświadomie-
nie przyszłym mamom, że in-
stynkt macierzyński pomoże 
im prawidłowo i z największą 
dbałością opiekować się dziec-
kiem. Zaproszeni goście posze-
rzą ich umiejętności i rozwieją 
wszelkie wątpliwości. Prelegen-
ci przekażą uczestnikom rzetel-
ną wiedzę dotyczącą pielęgnacji 
i rozwoju dziecka od pierwszych 
chwil jego życia. 

Spotkanie w Sochacze-
wie odbędzie się 17 październi-
ka (piątek) w godz. 15:30-18:30 

w Hotelu Chopin, ul. Traugut-
ta 21. Bezpłatne warsztaty będą 
miały charakter wykładów, 
prezentacji, a także indywidu-
alnych rozmów ze specjalistami 
z zakresu m.in. fi zjoterapii, psy-
chologii czy pielęgnacji dzieci.

Gościem specjalnym spotka-
nia będzie fi zjoterapeuta NDT-
-Bobath Paweł Zawitkowski, 
specjalizujący się w terapii neuro-
rozwojowej, oddechowej i terapii 
jedzenia.  Od lat doradza rodzi-
com, jak przez dotyk, ruch oraz 
zwariowane pomysły wspierać 
prawidłowy rozwój ich dzieci. 

Warsztaty MAMA WIE! 
to inicjatywa bezpłatna, dostęp-
na dla wszystkich zarejestrowa-
nych. Wszelkie informacje oraz 
formularz rejestracyjny moż-
na znaleźć na stronie www.ma-
ma-wie.pl oraz na facebook’u 
www.facebook.com/warsztaty-
mamawie. Liczba miejsc ogra-
niczona. (d)

„Mama wie” w Sochaczewie

Jak już wspominaliśmy, 

nasze miasto sukcesywnie 

wzbogaca się w ulice pokryte 

asfaltem. W ostatnim czasie 

kolejne trzy z nich zyskały 

lub niebawem zyskają tę po-

żądaną nawierzchnię. 

W dzielnicy Boryszew miesz-
kańcy ulicy Miłej, po wielu 
latach, bo od czasów ukoń-
czenia sochaczewskiej ob-
wodnicy, na całej długości 
uliczki doczekali się wresz-
cie nawierzchni asfaltowej. 
To ostatnia w tym rejonie, po 
Tartacznej, Dolnej i Stadio-
nowej, wyasfaltowana droga. 
Przypomnijmy, że wszystkie 
one zostały zniszczone przez 
ciężkie samochody dowożą-
ce materiały na budowę ob-
wodnicy. Mimo obietnic, że 
po wykonaniu obwodnicy 
zostaną one wyremontowa-
ne, na kilka lat zapomniano o 
ich mieszkańcach. Niewyre-
montowane ulice znalazły się 

dopiero w programie „Drogi 
zamiast błota” realizowanym 
przez obecne władze miasta. 

W budowie jest także, 
całkowicie zniszczona, ul. 
Dywizjonu 303, która w cią-
gu dwóch tygodni ma zmie-
nić swój wygląd. Jej projekt 
przewiduje wymianę kra-
wężników, usunięcie sta-
rej nawierzchni i położenie 
dwóch warstw masy bitu-
micznej. 

Również od wielu lat na 
asfalt czekali mieszkańcy uli-
cy Szkolnej, którzy najpierw 
niemal w całości z własnych 
funduszy wybudowali ka-
nalizację sanitarną. Z drogi 
usunięto stary destrukt, na 
całej długości zamontowa-
no kratki ściekowe i położo-
no kilkucentymetrową war-
stwę nowego tłucznia, który 
utwardzono. A niebawem 
także ona pokryta zostanie 
asfaltem. (jw)

Asfalt na kolejnych ulicach

Na początek listopada za-

planowano uroczyste otwar-

cie sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej nr 4. 

Obiekt jest gotowy, w tej 

chwili trwają odbiory tech-

niczne budynku.

Hala przy „czwórce” to naj-
większa tegoroczna inwesty-
cja, warta 4,2 mln zł.  Ma po-
wierzchnię ponad 1,5 tys. 
mkw., widownię na 150 miejsc, 
oddzielny węzeł sanitarny i za-
plecze dla nauczycieli. Hala zo-
stała przystosowana do potrzeb 
osób niepełnosprawnych, a wo-
kół powstało łącznie 45 miejsc 
postojowych.

Jak usłyszeliśmy w biurze 
prasowym burmistrza, odda-

nie do użytku sali gimnastycz-
nej ma się odbyć na początku 
listopada, kiedy obiekt pomyśl-
nie przejdzie wszystkie odbiory 
techniczne. Na halę sportową 
czeka 800 uczniów  „czwórki” 
i cała rada pedagogiczna. Dy-
rektor Ewa Malinowska po-
wiedziała nam, że szkoła przy-
gotowuje się już na ten ważny 
moment, a jedną z pierwszych 
imprez w nowej hali będzie pa-
sowanie pierwszaków. Przez 
ostatnie lata tak duże uroczy-
stości przenoszono do Miej-
skiego Ośrodka Kultury, bo do-
tychczasowa sala gimnastyczna 
nie była w stanie pomieścić 
wszystkich gości. Teraz  miej-
sca będzie pod dostatkiem. (sos)

Sala sportowa w „czwórce” już gotowa

Sala jest gotowa, ale około miesiąca potrwają odbiory techniczne

Wzorem poprzednich 
lat sochaczewski ratusz 
przygotował darmową 
dla mieszkańców 
zbiórkę tzw. odpadów 
problemowych. 
Odbędzie się ona 
w dniach 18-19 
października. 

W specjalnie wyznaczonych 
miejscach (ich lista poniżej) 
każdy może zostawić starą pral-
kę, lodówkę, suszarkę do wło-
sów, telewizor, monitor kompu-
terowy, zabawkę i wszelkie inne 
urządzenia zasilane elektrycz-
nością. Na wyznaczone place 
mogą też trafi ć fotele, kanapy, 
sza� i kuchenne, krzesła, dy-
wany, opony, resztki chemika-
liów z prac remontowych, a na-
wet akumulatory.

Właściciele domów jedno-
rodzinnych wystawiają odpady 
przed swoje posesje, natomiast 
mieszkańcy bloków i kamie-
nic korzystają z wyznaczonych 
do tego celu parkingów. Odpa-
dy należy ustawiać w taki spo-
sób, aby nie zastawiać pojaz-
dów. Odpady wystawiamy od 
rana do godz. 9.00, gdyż póź-
niej zacznie się objazd miasta 
i specjalistyczna fi rma zabie-
rze samochodami wystawione 
przedmioty.

18 października, do godz. 
9.00, zużyty sprzęt, meble i inne 
odpady problemowe wystawia-

ją mieszkańcy południowych 
dzielnic miasta - część centrum, 
Boryszewa, Malesina i Zatorza. 
Granicę tego obszaru stanowi 
cała ulica Warszawska.

19 października, do godz. 
9.00, akcja obejmie drugą część 
centrum, Rozlazłów, Karwowo, 
Trojanów, Wypalenisko, Cho-
daków.

Wykaz parkingów i placów, 
na które mieszkańcy bloków 
i kamienic wystawiają zuży-
ty sprzęt elektryczny i elektro-
niczny oraz odpady wielkoga-
barytowe:

 
CHODAKÓW:

- parking przy ul. Chopina 
(przed halą sportową)

- zatoka parkingowa przy 
ul. Korczaka, blokach 20, 20A, 
20B

 

BORYSZEW:
- parking przy ul. Żwirki 

i Wigury, przed sklepem PSS 
Społem

- parking przy ul. Okrzei 
róg ul. 15 Sierpnia, za sklepem 
LUX

- chodnik wzdłuż ul. Fa-
brycznej 1, 1A, 1C, 4

- chodniki wzdłuż ul. Dy-
wizjonu 303 (pomiędzy bloka-
mi 3, 4, 5, 6, 7)

 
CENTRUM:

- parking przy alei 600-lecia 
(za pawilonami usługowymi)

- parking przed blokiem 
Żeromskiego 33A

- pawilony przy alei 600-le-
cia 27 (vis a vis osiedla Victoria)

- parking przy bloku  
600-lecia 70 (obok kotłowni)

- parking przy ul. Targowej
- zatoka parkingowa przy 

ul. H. Sawickiej (obok Przed-
szkola nr 1)

- parking na tyłach sklepu 
Biedronka przy ul. Pokoju

- parking vis a vis MKS 
ORKAN

- parking przy ul. Poprzecz-
nej (przy Przedszkolu nr 3)

- zatoka parkingowa (róg 
ul. Reymonta i ul. Piłsudskiego)

- parking przy ul. Podzam-
cze

- chodniki wzdłuż ul. Sena-
torskiej

- chodniki wzdłuż ul. Dłu-
giej

 
ZA BZURĄ:

Przez kilka lat centralnym 
punktem zbiórki odpadów był 
parking przed sklepem LUX 
przy ul. Gawłowskiej - ale nie 
w tym roku. Ratusz i fi rma od-
bierająca zepsuty sprzęt i meble 
ustalili, że mieszkańcy bloków 
wystawiają odpady przy swoich 
wiatach śmietnikowych, a wła-
ściciele domów przy swoich po-
sesjach. Przed LUX-em zbiórka 
odpadów nie jest przewidziana!    

 Warto dodać, że zuży-
ty sprzęt elektryczny i elektro-
niczny poza organizowaną ak-
cją można bezpłatnie oddać do 
niżej wymienionych punktów 
zbiórki:

- Remondis Sp. z o.o., 
ul. Żyrardowska 6, Sochaczew

- PPHU ZEBRA Sp. j., 
ul Chemiczna 8, Sochaczew

Wkrótce zbiórka 
niepotrzebnych sprzętów
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W poprzednim numerze pisa-

liśmy, że prowadząca zajęcia 

nauczycielka miała prawie 

promil alkoholu w wydycha-

nym powietrzu. Okazuje się 

jednak, że w szkołach powia-

tu sochaczewskiego piją nie 

tylko osoby dorosłe, ale rów-

nież  nieletni. 

2 października nauczyciel-
ka zgłosiła na policję, że być 
może dwaj uczniowie znajdu-
ją się pod wpływem alkoho-
lu. Ponieważ funkcjonariusze 

nie lekceważą takich zgłoszeń, 
przybyli do szkoły, by to spraw-
dzić. Obaj 14-latkowie, z któ-
rych jeden zachowywał się nie-
naturalnie, zostali przebadani 
na alkomacie. Okazało się, iż 
jeden z nich miał prawie 1 pro-
mil alkoholu, zaś jego kolega 
0,5 promila. O nietrzeźwych 
synach powiadomiono rodzi-
ców, a policjanci prowadzą do-
chodzenie, kto udostępnił al-
kohol nieletnim. Sprawa trafi  
do Sądu Rodzinnego. (jw)

Pijani uczniowie

Od początku września poli-

cjanci otrzymują zgłoszenia, 

szczególnie z rejonu Kożusz-

ki Parcel, że nieznani spraw-

cy włamują się do skrzynek 

energetycznych, niszczą je, 

wycinają z nich druty mie-

dziane i inne części, które 

mogą sprzedać w punktach 

skupu złomu.

Sprawcy włamują się prze-
ważnie do szafek elektrycz-
nych na niezabudowanych 
działkach. Jak powiedział 
nam jeden z poszkodowa-
nych, za nową skrzynkę i po-
nowne podłączenie jej do sie-

ci,  musi zapłacić kilkaset 
złotych. Złodziej, który wy-
rwał i obciął część przewo-
dów, może otrzymać za nie w 
punkcie skupu najwyżej kil-
ka złotych. 

Doszło do tego, że w po-
bliskim punkcie skupu złomu 
sami poszkodowani spraw-
dzali,  kto przynosi kawał-
ki miedzi, lecz prawdopodob-
nie sprawcy odwożą je w inne 
rejony, aby nie narazić się po-
licji. Ta z kolei prosi o kontakt 
wszystkich, którzy posiadają 
wiedzę o kradzieżach. Telefon:  
46 863-37-22. (jw) 

Kradną przewody miedziane

Tragicznie dla mieszkańca 

powiatu sochaczewskiego, 

57-letniego Tadeusza W., 

skończyło się pomylenie 

stojących na murku szkla-

nek. Zamiast piwa wypił 

herbicyd do opryskiwania 

roślin, w wyniku czego 

zmarł.

Tadeusz W., w ciepłe po-
południe 17 września, zaj-
mował się opryskiwaniem 
drzewek na działce swo-
jego syna. Mężczyzna dla 
ochłody popijał piwo. Na 
jego nieszczęście obok 

szklanki z trunkiem posta-
wił szklankę z opryskiem 
do drzewek. 

- Po zbadaniu sprawy 
mamy pewność, że męż-
czyźnie nikt nie pomógł 
w wypiciu trucizny. Była 
to tragiczna pomyłka. W 
tej sytuacji możemy tylko 
przestrzegać o zachowanie 
ostrożności podczas prac 
na działce – powiedziała 
nam o sprawie szefowa so-
chaczewskiej prokuratury, 
Beata Sobieraj-Skonieczna. 
(Seb)

Śmiertelna pomyłka

1 października około godz. 

22.30. dwóch policjantów z 

Wydziału Ruchu Drogowe-

go KPP w Sochaczewie wra-

cało po skończonej służbie 

do domu, gdy na ul. Gaw-

łowskiej zauważyli jadący 

zygzakiem samochód.

Nie dość, że auto dziwnie 
się poruszało, to jeszcze 
stwarzało zagrożenie dla ja-
dących z naprzeciwka po-
jazdów. Aby zapobiec ewen-
tualnej tragedii na drodze 
funkcjonariusze skontakto-
wali się z dyżurnym komen-
dy powiatowej, a sami wy-
przedzili jadący zygzakiem 
pojazd i doprowadzili do 

zatrzymania samochodu. 
Kierował nim 44-letni męż-
czyzna, od którego na odle-
głość czuć było alkohol. Gdy 
na miejsce przyjechali we-
zwani wcześniej policjan-
ci  i sprawdzili mieszkańca 
Żukowa alkomatem, okaza-
ło się że miał 1,5 promila al-
koholu w organizmie. Pija-
ny kierowca odpowie teraz 
przed sądem za prowadze-
nie pojazdu pod wpływem 
alkoholu. 

Należy zaznaczyć, że nie 
jest to pierwszy przypadek, 
kiedy policjanci po służbie 
reagują na niebezpieczne 
zdarzenia. (jw)

Jechał zygzakiem Gawłowską
W nocy z 4/5 września złodzie-

je włamali się do jednego z kio-

sków w centrum miasta. Pięć 

dni później powtórzyli swój 

wyczyn.

Po pierwszym włamaniu wła-
ściciel zgłosił sprawę policji. 
Funkcjonariusze opisali uszko-
dzenia i straty.  Złodzieje zabra-
li wtedy papierosy, niewielką 
kwotę pieniędzy i inne drobia-
zgi. Nie poprzestali jednak na 
jednym przestępstwie. Zachę-
ceni pomyślnym jego rezulta-
tem, po pięciu dniach ponow-
nie postanowili okraść ten sam 
kiosk. Tym razem, oprócz pa-
pierosów, zabrali z niego róż-
nego rodzaju środki czystości. 

Być może otrzymali na nie za-
potrzebowanie. 

Dwukrotny „numer” nie 
uszedł im jednak bezkar-
nie. Policjanci z wydziału 
kryminalnego wytypowa-
li sprawców i ich zatrzyma-
li. Obydwaj są mieszkańcami 
centrum Sochaczewa. Funk-
cjonariuszom udało się od-
zyskać część skradzionych 
z kiosku rzeczy, których nie 
zdołali jeszcze sprzedać. Do-
datkowo wszystko wskazuje 
na to, że jeden z nich był tak-
że w grupie okradającej al-
tanki działkowe. Sprawa jest 
rozwojowa i może dojść do 
kolejnych zatrzymań. (jw) 

Dwa razy do kiosku

Przeszukanie okazało się 
owocne. W pomieszczeniach 
policja zabezpieczyła półtora 
kilograma amfetaminy, 250 
gramów marihuany i 36 gra-
mów haszyszu, a także wagi 
elektroniczne. Wartość za-
bezpieczonych narkotyków 
to setki tysięcy złotych. W 
mieszkaniu funkcjonariu-
sze zatrzymali dwóch męż-
czyzn, Łukasza L. i Rafała F. 
Mężczyźni nie byli uzbrojeni 
i nie stawiali oporu. Decyzją 
Sądu Rejonowego w Socha-
czewie, na wniosek proku-
ratury obaj spędzą najbliższe 
trzy miesiące w areszcie. 

Ze względu na znacz-
ne ilości zabezpieczonych 
narkotyków, sprawę przeję-
ła Prokuratura Okręgowa w 
Płocku.

O to, czy podjęte środ-
ki, m.in. wsparcie oddziału 
antyterrorystycznego, były 
adekwatne do zatrzymania 
dwóch nieuzbrojonych osób, 
zapytaliśmy prokurator Iwo-
nę Śmigielską-Kowalską, 
rzeczniczkę płockiej proku-
ratury. 

* Musimy pamiętać, że 
takie środki nie zostały-
by podjęte, gdyby radomska 
policja nie miała uzasadnio-

nych podejrzeń powstałych 
w toku czynności przygo-
towawczych, że mogą być 
potrzebne – wyjaśnia pani 
rzecznik. - Policja podczas 
przeprowadzania takich ak-
cji do ostatniej chwili nie 
wie, jak sytuacja będzie wy-
glądać na miejscu zatrzy-
mania. Jeśli istnieje uzasad-
nione przypuszczenie, że 
podejrzani mogą być uzbro-
jeni i niebezpieczni, lepiej 
żeby akcja była dobrze za-
bezpieczona, niż żeby doszło 
do tragedii.

Tymczasem policja nie 
wyklucza dalszych zatrzy-
mań w tej sprawie. Tak duża 
ilość niedozwolonych sub-
stancji zabezpieczonych pod-
czas wrześniowej akcji po-
zwala sądzić, że zatrzymani 
mężczyźni, na przykład w 
celu uzyskania łagodniejsze-
go wyroku, wyjawią gdzie i 
od kogo nabyli używki. 

Podobnie sytuacja przed-
stawiała się w głośnej spra-
wie sprzed dwóch lat, kiedy 
to funkcjonariuszom uda-
ło się rozbić siatkę handlu-
jącą narkotykami w gmi-
nie Młodzieszyn. Wtedy, 
po odkryciu w domu podej-
rzanego marihuany,  twier-

dził on, że znalazł ją w lesie, 
drugi z podejrzanych rze-
komo potknął się o narko-
tyki na przystanku. Zaś po 
przeszukaniu domów wie-
lu młodych ludzi, którzy fi -
gurowali w telefonie komór-
kowym głównego sprawcy, 
okazało się, że wszyscy od-
kryte narkotyki znaleźli: 

na ulicy, w parku, w przy-
drożnym rowie i w wielu in-
nych miejscach. Kiedy orga-
na ścigania i sąd nie dały się 
przekonać, że w Młodzie-
szynie leży na ulicach tyle 
narkotyków, podejrzanym 
rozwiązały się języki, co po-
zwoliło na dokonanie dal-
szych zatrzymań. (Seb)

Antyterroryści w walce 
z narkobiznesem
W piątek 12 września policjanci z Sochaczewa, 
przy wsparciu funkcjonariuszy z radomskiej 
komendy wojewódzkiej i oddziału 
antyterrorystycznego dokonali przeszukania 
w jednym z mieszkań w naszym mieście.

Antyterroryści zaskoczyli podejrzanych wchodząc do 
mieszkania przez okno

Narkotyki znalezione u zatrzymanych w domu

Ze wstępnych ustaleń policji 

wynika że śmierć 16-latka, 

do której doszło 6 paździer-

nika w rejonie dworca PKP w 

Sochaczewie, to efekt udanej 

próby samobójczej. W ponie-

działek około południa chło-

pak rzucił się pod pociąg. 

Jak poinformował nas asp. Pa-
weł Rynkiewicz, sprawa bę-
dzie dalej badana. Przeprowa-
dzona zostanie sekcja zwłok. 
Policjanci będą też ustalać, 
co pchnęło nastolatka do tak 

dramatycznego kroku.  - Już 
wiemy, że do wypadku do-
szło bez udziału osób trzecich 
- mówi.

Koleje Mazowieckie, któ-
rych skład relacji Warszawa-
-Łowicz śmiertelnie potrącił 
16-latka, na kilka godzin zmie-
niły kursy pociągów. Po połu-
dniu zaczęły one jeździć we-
dług zwykłego rozkładu. 

Zmarły chłopak był miesz-
kańcem jednej z podsocha-
czewskich  gmin. (ap)

Rzucił się pod pociąg
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Podwyżka dla 
zarabiających 
najmniej
70 złotych podwyżki otrzy-
mają w styczniu pracowni-
cy, którzy zarabiają najniż-
szą krajową. W przyszłym 
roku wynagrodzenie za pra-
cę nie będzie mogło być niż-
sze niż 1750 zł brutto.

W stosunku do obecnej 
pensji minimalnej (1680 zł) 
jest to wzrost o 4,2 proc. Po-
czątkujący pracownik może 
zarabiać o jedną piątą mniej. 
Wysokość wynagrodzenia 
w pierwszym roku pracy nie 
może być niższa niż 80 proc. 
wysokości minimalnego wy-
nagrodzenia za pracę. W 
2015 r. musi więc wynosić co 
najmniej 1400 zł brutto. (ap)

Koniec 
papierosów 
za pół ceny
Ministerstwo fi nansów 

pracuje nad ustawą, która 

zdelegalizuje udostępnia-

nie maszyn do własnoręcz-

nego nabijania papierosów. 

Wykonane w ten sposób 

papierosy kosztują ok. 6,50 

zł, czyli o połowę taniej niż 

gotowa paczka.

Również w Sochaczewie 
znajdują się sklepy rekla-
mujące się hasłem „papiero-
sy za pół ceny”. Taka „pro-
mocja” jest możliwa dzięki 
temu, że sam tytoń, czy na-
wet cygara, objęte są niższą 
akcyzą niż paczka papiero-
sów. 

Najnowsza interpretacja 
przepisów przez MF zakła-
da, że udostępnianie maszyn 
do własnoręcznej produk-
cji papierosów służy obcho-
dzeniu prawa. Dlatego roz-
poczęto prace nad zmianą 
przepisów na takie, które 
pozwolą wyeliminować te 
praktyki. Mogą one wejść w 
życie z planowanym za trzy 
lata wyrównaniem akcy-
zy na papierosy i cygara. Na 
szybsze podjęcie nowych re-
gulacji naciska branża pa-
pierosowa, argumentując, że 
sklepy z tanimi papierosami 
powodują dla niej znaczą-
ce straty. Na dzień dzisiejszy 
szacuje się, że rocznie Pola-
cy wypalają około miliarda 
własnoręcznie skręconych 
papierosów. (seb)

Wprowadzenie od 1 lipca 
2013 r. „reformy śmiecio-
wej” wiązało  się z wielo-
ma nowymi zadaniami, z 
którymi musiał się zmie-
rzyć samorząd.

Rzeczywiście, była to 
ogromna praca. Począw-
szy od ustanowienia przez 
radnych prawa miejscowe-
go w tym zakresie,  wyboru 
w drodze przetargu fi rmy, 
która odbiera i zagospoda-
rowuje odpady komunalne, 
kończąc na zorganizowaniu 
w urzędzie referatu, który 
zajmuje się bieżącą obsługą 
mieszkańców.  

Jak po ponad roku obo-
wiązywania nowej usta-
wy ze swoich obowiązków 
wywiązują się sochacze-
wianie?

W mojej ocenie miesz-
kańcy miasta sprawy gospo-
darki odpadami w swoich 
gospodarstwach domowych 
traktują z dużą staran-
nością. W niewielu przy-
padkach fi rma odbierają-
ca śmieci sygnalizuje jakieś 
problemy. Na bieżąco stara-
my się współpracować za-
równo z mieszkańcami, jak 
i z odbiorcą odpadów.

Czy deklaracje złożyli już 
mieszkańcy wszystkich 
nieruchomości? Bo przy-
pomnijmy, że jest ona pod-
stawą do wniesienia opłat 
za odbiór śmieci.

Aktualnie prowadzimy 
analizę danych, które zosta-
ły zebrane i wprowadzone 
do systemu informatyczne-
go. Na tej podstawie wezwa-
nia dotyczące złożenia de-
klaracji zostały wysłane do 
blisko 200 właścicieli nie-
ruchomości. Jak na razie 
zgłosiła się prawie poło-
wa z nich. Przypomnę jed-
nak, że w przypadku nie-
wywiązania się właściciela 
nieruchomości z obowiąz-
ku „śmieciowego”, zgodnie 
z ustawą  o utrzymaniu czy-
stości i  porządku w gmi-
nach, burmistrz w stosunku 
do opornych wyda decyzję 
o wysokości opłaty za go-
spodarowanie odpadami 

komunalnymi. Chciałabym 
również dodać, że opłata ta 
będzie naliczona od 1 lipca 
2013 r., czyli od daty obo-
wiązywania „reformy śmie-
ciowej”. Dlatego wszystkich 
spóźnialskich zachęcam do 
zgłaszania się do urzędu i 
składania deklaracji. 

Wiadomo, że mniej płaci-
my za śmieci segregowa-
ne. Czy w związku z tym 
sochaczewianie wybierają 
tę właśnie opcję? 

Większość zadeklaro-
wała segregację odpadów. 
Osoby te stanowią około 90 
proc. ogólnej liczby miesz-
kańców. Kwestia segrega-
cji u „źródła” jest bardzo 
ważna, gdyż gmina również 
musi wywiązać się z nałożo-
nych poziomów selektywnej 
zbiórki odpadów.  Porównu-
jąc rok 2012 do roku 2013 
widzimy tendencję wzrosto-
wą, jeśli chodzi o odpady se-
gregowane. Mam nadzieję, 
że ten trend zostanie utrzy-
many i pozwoli to miastu 
uniknąć ewentualnych kar 
za niedotrzymanie nałożo-
nych poziomów.  

Z jakimi problemami naj-
częściej spotyka się pani 
wydział?

Pierwszy rok  funk-
cjonowania nowych zasad 

„śmieciowych”  potrakto-
waliśmy jako okres, w któ-
rym wszyscy się uczyliśmy. 
Niekiedy zdarza się, że mu-
simy się skonsultować z pra-
cownikami fi rmy odbiera-
jącej odpady, aby znaleźć 
rozwiązanie w konkretnej 
sprawie. 

Wiem, że zdarzały się 
zastrzeżenia dotyczące 
usytuowania w mieście 
pojemników do segre-
gacji. Również nasza re-
dakcja przyjmowała takie 
uwagi.

Mam świadomość, że 
nie wszyscy mieszkań-
cy mają dobry dostęp do 
pojemników. Dotyczy to 
przede wszystkim niektó-
rych osiedli mieszkanio-
wych z budynkami wieloro-
dzinnymi, gdzie istniejąca 
zabudowa, infrastruktura 
drogowa czy brak miejsca 
praktycznie uniemożliwia-
ją  bezkolizyjne ustawienie 
pojemników. Obecnie ko-
sze do segregacji odpadów 
nie są przypisane do danej 
nieruchomości i w związku 
z tym śmieci można wrzu-
cać do tych, znajdujących 
się w sąsiedztwie. Staramy 
się dostawiać pojemniki, ale 
w wielu przypadkach jest to 
praktycznie niemożliwe. 

Niektóre samorządy mają 
duże problemy z egzekwo-
waniem opłat za wywóz 
śmieci. Np. w Krakowie 
ponad 11 tys. mieszkań-
ców zalega 4 mln zł, a łącz-
nie z odsetkami i kosztami 
postępowania jest to 11,6 
mln zł. Opornymi dłużni-
kami ma się zająć komor-
nik. Jak to wygląda w So-
chaczewie? 

U nas opłaty za gospo-
darowanie odpadami ko-
munalnymi są wnoszone 
dość systematycznie. Rok 
2013 zamknął się zaległo-
ściami na poziomie 218 ty-
sięcy zł. Do chwili obec-
nej z tej należności zostało 
wpłacone około 175 tysię-

cy złotych. Łączna wyso-
kość zaległych należności 
za rok 2013 i trzy  kwarta-
ły 2014 r. wynosi obecnie 
ok. 310 tysięcy, co stano-
wi 8 proc. przewidywanych 
rocznych wpływów. Do po-
nad 350 właścicieli nieru-
chomości wysłaliśmy upo-
mnienia. Jeśli nadal będą 
zalegać z opłatami, przepisy 
zobowiązują nas do wysta-
wienia tytułów wykonaw-
czych. Dlatego zachęcam do 
wnoszenia opłat, aby unik-
nąć dodatkowych kosztów.

 
Część samorządów ma-
jących problemy ze ścią-
galnością opłat „śmiecio-
wych” czeka na nowelizację 
ustawy, która obowiązek 
opłaty za śmieci przeniesie 
z urzędów gmin do urzę-
dów skarbowych. Co pani 
sądzi o tym pomyśle?

Z zapowiedzi minister-
stwa środowiska rzeczy-
wiście wynika, że ustawa o 
utrzymaniu czystości i  po-
rządku w gminach zostanie 
znowelizowana w zakresie 
egzekucji zaległych opłat. 
Wzorem należności podat-
kowych, urząd, po wysta-
wieniu tytułu wykonaw-
czego, będzie przekazywał 
takie zobowiązanie do urzę-
du skarbowego i wówczas 
komornicy skarbowi będą 
zajmować się ich dochodze-
niem. Mam jednak nadzie-
ję, że u nas będą to rzadkie 
przypadki. 

Reforma śmieciowa po roku
O tym, jak mieszkańcy i ratusz radzą sobie z  realizacją ustawy śmieciowej, z naczelnikiem 
Wydziału Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miasta, 
Agnieszką Tomaszewską, rozmawia Małgorzata Pałuba-Burzyńska.

Opłaty za wywóz śmieci 
wnosimy do:
- 15 marca -  za styczeń, luty, marzec, 
- 15 czerwca - za kwiecień, maj, czerwiec, 
- 15 września - za lipiec, sierpień, wrzesień, 
- 15 grudnia - za październik, listopad, grudzień. 

Należność możemy wpłacić bez dodatkowych kosztów 
w kasie urzędu lub na indywidualny rachunek bankowy, 
który jest przypisany do danej nieruchomości. 

Informację o nr. konta można uzyskać w Referacie  
Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskie-
go - II piętro, pokój nr 43, tel. 46 86 222 35, wew. 410, 411, 
412. 

Ww. zalecenia dotyczą właścicieli nieruchomości. 
Mieszkańcy budynków wielorodzinnych w spółdziel-
niach mieszkaniowych czy wspólnotach należności w tym 
zakresie regulują wraz z czynszem, a resztę załatwia ad-
ministracja osiedla czy spółdzielni.

Sochaczewianie zdecydowanie deklarują segregację
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„ZIEMI SOCHACZEWSKIEJ”

CZEKA 

NA TWOJE OGŁOSZENIE

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Sochaczew

Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. 
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 

udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (tekst jednolity w Dz.U. z 2013 r. 

nr 1235 z późniejszymi zmianami) 
zawiadamiam 

o przyjęciu Uchwałą nr XLV/501/14 Rady Miejskiej w 
Sochaczewie z dnia 23 września 2014 r. miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Sochaczew obejmującego fragment miasta położony w 
narożniku alei 600-lecia i torów kolejki wąskotorowej.

Z treścią uchwalonego planu miejscowego oraz uzasadnieniem zwią-
zanym z zapewnieniem udziału społeczeństwa w jego opracowywaniu 
i podsumowaniem strategicznej oceny oddziaływania projektu tego pla-
nu na środowisko można się zapoznać w siedzibie Urzędu Miejskiego 
w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16,  pok. 516, w godzinach pracy urzędu.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Piotr Osiecki
ZS-994

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie 

Przemysław Kosyra (tel. 46 811-16-76) ogłasza, że: dnia 23.10.2014 r. 
o godz. 15.00 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie 

mającego siedzibę przy ul. 1 Maja 7 w sali nr 4, odbędzie się 
pierwsza licytacja nieruchomości 
należącej do: Agnieszka Wasilewska i Cezary Wasilewski 
położonej: 96-500 Sochaczew, Krótka 7,
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgę wieczystą nr KW [NLW: PL1O/00028089/3].
Przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość stanowiąca działkę 
gruntu nr 560/1 obszaru 0,1083 ha zabudowaną budynkiem miesz-
kalnym i budynkami garażowymi, położoną w Sochaczewie, przy 
ulicy Krótkiej 7. Budynek mieszkalny jest obiektem murowanym, 
parterowym, bez podpiwniczenia, z poddaszem gospodarczym i 
dachem drewnianym krytym papą o powierzchni 55,89 m2.

Suma oszacowania wynosi 165 500,00 zł, zaś cena wywołania jest 
równa 3/4 sumy oszacowania i wynosi 124 125,00 zł.

Licytant przystępując do przetargu zobowiązany jest złożyć 
rękojmię w wysokości 1/10 sumy oszacowania, tj. 16 550,00 zł, 
w gotówce najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg.
Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą 
uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość tylko 
za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie 
przedstawiły oraz inne osoby wymienione w tym artykule.

Komornik Sądowy
Przemysław Kosyra

ZS-995 

W piątek 3 października po 

godzinie 8.00, mieszkający 

na osiedlu przy ul. Reymon-

ta państwo Joanna i Józef 

Pisarek zjedli śniadanie w 

kuchni. Potem pani Joanna 

wstawiła na kuchenkę ga-

zową zupę. 

Nagle pan Józef usłyszał 
huk, a za chwilę posypa-
ły się szyby w oknach i po-
otwierały kuchenne sza� i. 
Zauważył płomień na butli 
gazowej i kuchence. Zalał 
wodą kuchenkę, a płomień 
na butli zgasł. Zraniona lek-
ko odłamkami szkła kobie-
ta była wtedy poza kuch-
nią, bo szyby potrzaskały 
również w innych pomiesz-
czeniach. Mężczyzna nato-

miast doznał poparzeń ręki. 
Na miejsce przybyło pogo-
towie, policja i straż pożar-
na. Strażacy wynieśli butlę 
na zewnątrz. Pani Joanna 

wpadła do kuchni krzycząc 
do męża: O Boże, żyjesz 
jeszcze? Na szczęście nic 
poważniejszego się nie sta-
ło. Bo nietrudno wyobra-

zić sobie, do czego mogłoby 
dojść, gdyby wybuchła rów-
nież butla, a nie tylko ulat-
niający się z niej gaz.

Był to dla państwa Pi-
sarek ogromny szok i nie-
samowite przeżycie, choć 
nie myśleli jeszcze wtedy, 
iż dom nie jest ubezpieczo-
ny i trzeba będzie za wła-
sne pieniądze pokryć po-
wstałe straty. A wybuch był 
na tyle duży, że potłuczo-
ne szkło leżało również  po 
drugiej stronie ulicy i wybi-
ta została przednia szyba w 
stojącym niedaleko domu 
samochodzie. To naprawdę 
niesamowite szczęście, że 
nie doszło do tragedii. (pab)

Groźny wybuch gazu na Reymonta

Wybuch zdemolował kuchnię, ale obyło się bez ofi ar

Agnieszka Poryszewska 

Koordynacją akcji zajmuje się 
mieszkaniec Trojanowa Marek 
Księżak. Jak mówi, stan tej dro-
gi urąga wszelkim normom. 
Remont jest bardziej niż ko-
nieczny i to nie tylko ze wzglę-
du na mieszkańców dzielnicy, 
ale wszystkich, którzy korzysta-
ją z tej ulicy dojeżdżając m. in. 
do cmentarza na Wypalenisku. 

 - Myślę, że nie trzeba 
szczegółowo opisywać tego, 
jak wygląda  jezdnia. Inter-
wencji w sprawie dziur i ko-
lein było już wiele. Stan Tro-
janowskiej cały czas się 
pogarsza.  Pomimo że ulica 
ta nie jest położona w ścisłym 
centrum miasta, jest jednym 
z jego ważniejszych ciągów 
komunikacyjnych. Pokazu-
je to też przebieg naszej akcji. 
Zainicjowana została spon-
tanicznie przez samych so-
chaczewian. Bez trudu, przez 
około dwa tygodnie, zdo-
bywaliśmy kolejne podpisy. 
Obecnie mamy ich dokładnie 
555 i liczba ta ciągle rośnie. 
Poparli nas nie tylko ludzie 
mieszkający w Trojanowie, 
ale w całym Sochaczewie. W 
dużej mierze są to kierowcy - 
przekonuje Marek Księżak. 

Przy okazji zwraca on 
uwagę na niewystarczają-

cą liczbę miejsc postojowych 
przy cmentarzu miejskim. 
Jego zdaniem, zwłaszcza pod-
czas pogrzebów lub w święta, 
tłok na parkingu jest wyjątko-
wo dokuczliwy. 

- Uważam, że remontu-
jąc ul. Trojanowską, warto roz-
ważyć budowę dodatkowych 
miejsc postojowych. Ruch tą 
drogą zwiększał się w ostatnich 
latach i nic nie wskazuje na to, 
by jego natężenie miało zacząć 
spadać - mówi Marek Księżak. 
- Postulujemy kompleksową 
modernizację. Na tym etapie 
samo łatanie dziur nic nie da. 

Nasza gazeta wielokrotnie 
podnosiła sprawę ul. Trojanow-
skiej, jednej z najbardziej po-
łatanych dróg w Sochaczewie. 
Nic więc dziwnego, że w końcu 
sami mieszkańcy podjęli próbę 
wyegzekwowania jej moderni-
zacji.

- Mam nadzieję, że na-
sze działania przyniosą skutek. 
Przy okazji chciałbym podzię-
kować za pomoc w zbiórce pod-
pisów Elżbiecie Przybylskiej i 
Janowi Marciniakowi, a tak-
że wszystkim, którzy dołączyli 
do naszej akcji - podsumowuje 
Marek Księżak. 

Petycja wraz z podpisa-
mi wpłynęła do Starostwa Po-
wiatowego w Sochaczewie w 
pierwszych dniach września. 
Jej autorzy nie otrzymali żadnej 
odpowiedzi. W związku z tym  
zapytanie w tej sprawie do sta-
rosty Tadeusza Korysia wysto-
sowała nasza redakcja. Do cza-
su oddania gazety do druku 
nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 
Pomimo wielokrotnie podej-
mowanych prób, nie udało 
nam się też skontaktować z 
dyrektor Powiatowego Za-
rządu Dróg Małgorzatą Dę-
bowską. 

Pół tysiąca mieszkańców żąda 
remontu ul. Trojanowskiej
Mieszkańcy Sochaczewa domagają się modernizacji tej zaniedbanej drogi administrowanej przez 
powiat. Akcję poparło 555 osób. Nadal trwa zbiórka podpisów. Władze starostwa milczą. 
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Ulica Trojanowska, to jedna z najbardziej zniszczonych dróg w mieście
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Promocja obowiązuje w dniach 
7.10. - 13.10.2014

ZS-19

 „SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

Kiełbasa z piersi kurczaka (Starowiejska spiżarnia)  13,99 zł/kg

Pasztet ciechanowski (Cedrob)       9,39 zł/kg

Ser Tylżycki blok (OSM Łowicz)      13,99 zł/kg

Ser Tylżycki plastry 150 g (OSM Łowicz)       2,49 zł/szt.

Mleko świeże 2% 1 litr karton (Mlekpol)       2,29 zł/szt.

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

Ogłoszenie o licytacji wieczystego użytkowania
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Przemysław Kosyra (tel. 46 811-16-76) ogłasza, że: dnia 

27.10.2014 r. o godz. 14.00 w budynku Sądu Rejonowego w Sochaczewie mającego siedzibę przy 1 Maja 7 
w sali nr 1, odbędzie się 

pierwsza licytacja wieczystego użytkowania nieruchomości
należącego do dłużnika: Tomasz Śliwiński i Danuta Śliwińska
położonej: 96-500 Sochaczew przy ul. Wiskozowej i Chemicznej,
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
o numerze KW [NKW:PL1O/00021678/0]
Przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość stanowiąca działkę gruntu nr ewid. 976/112 obszaru 
3,6363 ha wraz z pozostałościami po zabudowaniach po byłym Zakładzie Chemicznym „Chemitex”, 
położona w Sochaczewie, przy ulicy Wiskozowej i Chemicznej.

Suma oszacowania wynosi 1 424 000,00 zł, zaś cena wywołania jest równa 3/4 sumy 
oszacowania i wynosi 1 068 000,00 zł.

Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 sumy oszacowania, tj. 142 400,00 
zł w gotówce najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg.
Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość tylko za 
zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione w tym artykule.

Komornik Sądowy Przemysław Kosyra
ZS-996 

Maciej Frankowski 

1 sierpnia nowym dyrektorem 
sochaczewskiego Muzeum Ko-
lei Wąskotorowej został Rado-
sław Konieczny. Jak nam powie-
dział, widzi ogromny potencjał 
tego miejsca, dotychczas, w jego 
przekonaniu, nie wykorzystany 
w należyty sposób. Podczas te-
gorocznego sezonu, który trwa 
od kwietnia do październi-
ka, kolejka wyruszy w trasę do 
Kampinoskiego Parku Narodo-
wego w sumie ponad 80 razy. 
Okres jesienno-zimowy będzie 
z kolei czasem na realizację za-
planowanych przez muzeum 
inwestycji.

Udany sezon
Oferta muzeum to nie tyl-

ko eksponaty zamknięte w ga-
blotach i park historycznych, 
unieruchomionych lokomotyw 
i wagonów. Sochaczewska kolej-
ka chyba wszystkim kojarzy się 
głównie z malowniczymi wy-
cieczkami do Kampinoskiego 
Parku Narodowego.

W tegorocznym sezonie mu-
zeum uruchomiło tzw. Pociąg 
Retro. W pierwotnym założeniu 
miał on kursować w każdą so-
botę. Jednakże zainteresowanie 
okazało się tak wielkie, że w lip-
cu i sierpniu przejażdżki odby-
wały się również w środy. Nieste-
ty liczba miejsc jest ograniczona. 
Jednorazowo lokomotywa może 
ciągnąć za sobą osiem wagonów, 
w których mieści się ok. 300 pa-
sażerów. 

- Średnio na wycieczkę do 
Tułowic wybiera się ok. 150 pa-
sażerów. Dniem szczytu był 23 
sierpnia, kiedy to okazało się, że 
jest większe zainteresowanie niż 
możliwości naszego muzeum. 
Mieliśmy wówczas komplet i 30 
osób nie zmieściło się do pocią-
gu - mówi Radosław Konieczny.

W przypadku zapotrzebo-
wania turystów nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby ciuchcia jeź-
dziła także w inne dni, niż jest to 
ustalone w programie muzeum. 
Z pełną ofertą placówki można 
się zapoznać na jej stronie inter-
netowej - www.muzkol.pl.

Promocja gwarancją 
sukcesu

Podstawowym założeniem 
nowego kierownika muzeum jest 
to, aby prowadzona przez niego 
placówka stała się bardziej przy-
stępna dla zwiedzających. 

- Na początku sierpnia mie-
liśmy 450 polubień naszego pro-
fi lu na Facebooku. Od tego czasu 
zaczęliśmy na bieżąco publiko-
wać nowe informacje i po kilku 
tygodniach mamy już ich po-
nad 1000. Chętnie włączamy się 
również w akcje i wydarzenia. 
Jak chociażby udaną próbę  po-
bicia rekordu w przeciąganiu wa-
gonów włosami, która odbyła się 
na terenie naszego muzeum 14 
września - przypomina dyrektor.

Przez cały sierpień muzeum 
urozmaicało wycieczki „Pocią-
giem Retro”. 9 sierpnia był pociąg 
dla sportu, tydzień później zor-
ganizowane zostało karaoke. 23 

sierpnia podróżnym przez cały 
dzień towarzyszyły uśmiechnię-
te dziewczyny przebrane w stro-
je Państwowego Zespołu Ludo-
wego Pieśni i Tańca „Mazowsze”. 
W ostatni wakacyjny weekend w 
trasę wyruszył Pociąg z Zumbą.

- Rozpoczęliśmy też współ-
pracę z Muzeum  Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą. 
Podczas wielkiej bitwy, która od-
była się w ostatni weekend wrze-
śnia na polach czerwonkowskich, 
uruchomiliśmy specjalny „po-
ciąg na front”, kursujący między 
naszym muzeum a miejscem re-
konstrukcji historycznej - mówi 
Radosław Konieczny. 

Trzy inwestycje za trzy 
miliony

Po zakończeniu tegoroczne-
go sezonu muzeum skupi się na 

realizacji zaplanowanych inwe-
stycji. Wprowadzone w życie zo-
staną trzy projekty za sumę bli-
sko trzech milionów złotych. 
Placówka otrzymała na nie 85 
proc. dofi nansowania unijnego, 
pochodzącego z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Mazowieckiego na lata 

2007-2013. Pozostałą część do-
łożył Urząd Marszałkowski. Jak 
powiedział nam dyrektor mu-
zeum, bardzo pomógł w tej kwe-
stii radny sejmiku wojewódzkie-
go Adam Orliński.

Pierwszy z projektów  to, za-
powiadany już jesienią ubiegłe-
go roku, remont budynku po by-

łym przedszkolu, mieszczącym 
się przy ulicy Licealnej. Prace roz-
poczęły się 14 czerwca. Całkowi-
ty koszt tej inwestycji to 888 tys. 
zł. Termin zakończenia remon-
tu przewidziano na  październik.

Po remoncie budynek w 
kształcie litery H zostanie za-
adoptowany na centrum wysta-
wienniczo-muzealne i będzie sta-
nowił uzupełnienie oferty całej 
placówki, którą wzbogacą cho-
ciażby prowadzone tam prelek-
cje. W środku znajdować się będą 
m.in. trzy sale wystawowe i dwie 
konferencyjne. Wyposażenie 
wnętrza zostanie zakupione ze 
środków pochodzących z drugie-
go wspomnianego projektu, do-
fi nansowanego w ramach RPO. 
Zakup sprzętu multimedialne-
go, mebli, gablot wystawienni-
czych ma pochłonąć ok. miliona 
złotych.

- Kolejną, 7-cyfrową sumę, 
muzeum wyda na remont tabo-
ru. Jeden z dwóch posiadanych 
przez nas parowozów PX29 wy-
maga gruntownych prac reno-
wacyjnych. Musimy wymienić 
jego „serce”, czyli kocioł napę-
dzający lokomotywę. Ponadto 
planujemy wyremontować lo-
komotywę LXd2 (popularnie 
zwaną Rumunem) oraz 4 wózki, 
na których poruszają się wago-
ny pasażerskie. Wciąż czekamy, 
aż zostaną uruchomione środki 
na ten cel. Dopiero wówczas bę-
dziemy mogli ogłosić przetarg. 
Mamy nadzieję, że nastąpi to w 
najbliższym czasie - dodaje dy-
rektor.

Wąskotorówka z nowym szefem
Od początku wakacji, po rocznej przerwie, kolejka wąskotorowa ponownie zaczęła jeździć na pełnej osiemnastokilometrowej trasie do Osady 
Puszczańskiej w Tułowicach. Zainteresowanie zwiedzających muzeum jest ogromne. 

Dyrektor Radosław Konieczny wśród uczestników wycieczki

Ten sezon turystyczny można zaliczyć do udanych
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OGŁOSZENIE

Ogłoszenie o licytacji nieruchomości
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Sochaczewie Jacek Jachowicz na podstawie art. 953 

kpc podaje do publicznej wiadomości, że: w dniu 29.10.2014 r. o godz. 15.00 w Sądzie Rejonowym w 
Sochaczewie, w sali nr wg wokandy, odbędzie się 

druga licytacja nieruchomości 
należącej do dłużnika: Anna Morga, tj. działki zabudowanej nr 179/4, 
położonej: 96-500 Sochaczew, Gawłowska 126 A, 
dla której Sąd Rejonowy w Sochaczewie V Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
o numerze KW PL1O/00023973/2, wraz z prawami przynależnymi.
Opis prawa: dz. gr. o nr ewid. 179/4 z obrębu 0007 Karwowo w Sochaczewie o pow. 1,3538 ha, kształt regularny, 
prostokątny. Uzbrojenie działki - energia elektryczna, woda. W drodze przebiega sieć kanalizacyjna. Działka 
jest ogrodzona, od ulicy słupy i cokół murowane, przęsła drewniane. Zabudowana: 1 bud. mieszk. murowanym, 
wolno stojącym, niepodpiwniczonym, parterowym, z poddaszem użytkowym, krytym blachą, z 2000 r. Pow. 
użytk.: 147,95 m2. Instalacje: elektryczna, wodna, kanalizacyjna z szambem lokalnym, centralnego ogrzewania 
z kotłem na paliwo stałe. Budynek niezgłoszony do użytkowania: 2 bud. gosp. z częścią garażową o pow. 
zabud. 102 m2 z 1985 roku, murowany, parterowy, kryty blachą, otynkowany.

Suma oszacowania wynosi 579 500,00 zł, zaś cena wywołania
 jest równa 2/3 ww. sumy i wynosi 386 333,33 zł.

Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest złożyć rękojmię w wysokości 1/10 sumy oszac., tj. 57 
950,00 zł najpóźniej w dniu poprzedzającym przetarg. Rękojmia powinna być złożona w gotówce albo ksią-
żeczce oszczędnościowej banków uprawnionych według prawa bankowego zaopatrzonej w upoważnienie 
właściciela książeczki do wypłaty całego wkładu stosownie do prawomocnego postanowienia sądu o utracie 
rękojmi. Rękojmię można uiścić także na konto komornika: PKO BP XVIII O Centrum w Warszawie 55 1020 
1185 0000 4102 0019 1585.
Zgodnie z przepisem art. 976 §1 kpc w przetargu nie mogą uczestniczyć osoby, które mogą nabyć nieruchomość 
tylko za zezwoleniem organu państwowego, a zezwolenia tego nie przedstawiły oraz inne osoby wymienione 
w tym artykule. 

Dodatkowe informacje nt. licytacji na stronie: http://www.komornikwsochaczewie.pl

Telefon do kancelarii: 46 862-24-58, fax: 46 862-20-62.
ZS-997 

Agnieszka Poryszewska 

Już na wstępie pisma, któ-
re otrzymała także nasza re-
dakcja, starosta Koryś po-
twierdza, że Justyna  N-S. 
pracuje w Erminowie jako 
wychowawca świetlicy. Do 
jej obowiązków należy  orga-
nizowanie czasu  pracy dzie-
ciom  oczekującym  na  prze-
jazd  autobusem  do  domu.  
Prowadzi  ona  również  za-
jęcia  z  plastyki  w  jednej  z  
klas.  Starosta stawia w tym 
przypadku na literalne wręcz 
przestrzeganie przepisów 
prawa, które, jak pisze, nie 
uprawniają dyrektora szko-
ły do  przeprowadzania kon-
sultacji z rodzicami  uczniów  
w  sprawie  ich  kształcenia  
przez  konkretnego  nauczy-
ciela,  nawet  w  przypadku  
wszczęcia  przeciwko  temu  
nauczycielowi  postępowania  
karnego. 

- To nie jest tak, że kolej-
na nauczycielka po prostu wró-
ciła do szkoły po urlopie bez-
płatnym, a ewentualne pretensje 
można kierować pod adresem 
dyrektor ZSS. Nie zgadzam się z 
tym. Przecież Justyna N.-S. jesz-

cze kilka miesięcy temu siedziała 
w areszcie, a zarzuty są wstrząsa-
jące. Mimo tego pan starosta nie 
skonsultował z rodzicami tego, 
że ich dzieci trafi ą pod opiekę tej 
pani - uważa poseł. 

Maciej Małecki pyta rów-
nież o to, czy w szkole rozwią-
zano ostatnio umowę o pracę z 
jakimś nauczycielem. Jak się oka-
zało, z  końcem  roku  szkolnego  
2013/2014 faktycznie rozwiąza-
no taką  umowę  z osobą  posia-
dającą  kwalifi kacje  do  prowa-
dzenia  zajęć  dydaktycznych z 
fi zyki,  chemii  i biologii. Staro-
sta zaznacza, że osoba ta naby-
ła  uprawnienia  emerytalne w  
2006  r. Przypomnijmy również, 
że w tym samym okresie do ZSS 
wpłynęło podanie Justyny N-S, 
w którym wyrażała chęć powro-
tu do pracy po 11-letnim urlopie 
bezpłatnym. Ponad dekada na 
urlopie to wyjątkowo długo, co 
wyraźnie niepokoi posła. 

- Jak doszło do sytuacji, w 
której Justyna N.-S., działaczka 
rządzącego powiatem Porozu-
mienia Ziemi Sochaczewskiej, 
przez 11 lat była na urlopie bez-
płatnym  i jednocześnie praco-
wała w innych jednostkach pod-
ległych staroście? – pyta poseł. 

-  Czy wpływ na to miał fakt, że 
Justyna N.-S., starosta Tadeusz 
Koryś, wicestarosta Janusz Ciu-
ra, członkowie zarządu, prze-
wodnicząca Rady Powiatu,  znają 
się od lat, że wspólnie uprawia-
li politykę i działali w tym sa-
mym ugrupowaniu? I dlaczego 
kontrole starosty w DPS kiero-
wanym przez koleżankę z Poro-
zumienia Ziemi Sochaczewskiej 
były wyjątkowo nieskuteczne? 
Liczę, że to, jak było naprawdę, 
wyjaśni prokuratura. 

Starosta w odpowiedzi skie-
rowanej do posła Małeckie-
go twierdzi, że przeciwko Ju-
stynie N-S. wszczęte  zostało 
postępowanie  karne  niezwią-
zane  z zatrudnieniem w szko-
le w Erminowie. W związku z 
tym nie zaistniała żadna z prze-
słanek zawartych w Karcie Na-
uczyciela, która skutkowałaby 

wygaśnięciem stosunku pracy. 
Również organy ścigania nie za-
stosowały środka zapobiegaw-
czego  w  postaci  zawieszenia 
w  czynnościach  służbowych. 
Nie  zaistniały też podstawy  do  
obowiązkowego  zawieszenia 
przez  dyrektora  szkoły  w  peł-
nieniu  obowiązków  nauczycie-
la.  Przepisy  prawa  nakładają  na  
dyrektora  szkoły  taki  obowią-
zek  wyłącznie  w  razie  wszczę-
cia  postępowania  karnego  w  
stosunku  do  nauczyciela  lub  
złożenia  wniosku  o  wszczęcie 
przeciwko  niemu postępowania  
dyscyplinarnego  -  tylko w  spra-
wach  dotyczących  naruszenia  
praw  i  dobra  dziecka.

Równocześnie Tadeusz Ko-
ryś odcina się od sytuacji ka-
drowej w ZSS. Podkreśla, że jest 
jedynie  zwierzchnikiem  służ-
bowym  dyrektora  szkoły.  Prze-

pisy  prawa  nie  dają  mu  nato-
miast  żadnych  uprawnień  do  
ingerowania  w  politykę  kadro-
wą  kształtowaną  przez  dyrek-
tora  szkoły,  a  tym  samym  do  
wydawania  dyrektorowi  pole-
ceń  w  tym  zakresie.  

„(…) trudno  jest  uznać,  aby  
dyrektor   dopuścił  się  jakiego-
kolwiek  naruszenia  przepisów. 
Nie  mam również podstaw do 
zastosowania w stosunku  do 
niego środków porządkowych  
przewidzianych  w  kodeksie  
pracy  bądź  innych  środków  
dyscyplinujących  określonych  
w  innych  ustawach” – pisze sta-
rosta.

Do biura poselskiego dotar-
ła też odpowiedź na interwen-
cję w sprawie  nieprawidłowości  
w  funkcjonowaniu DPS w Mło-
dzieszynie. Dotyczyła ona w du-
żej mierze tego, jakie były oko-
liczności wizyty byłej dyrektor w 
placówce. Starosta podkreśla, że 
dom jest placówką otwartą, a na 
jej teren może wejść każda osoba, 
jeżeli tylko nie narusza porządku 
publicznego oraz nie zakłóca ży-
cia mieszkańców. 

Tadeusz Koryś wyjaśnia 
również, że nie  ma  norm  praw-
nych  stwarzających  możliwość  

wprowadzenia  zakazu  wstępu  
konkretnie  wskazanych osób. 
Ustanowienie takiego ogranicze-
nia byłoby naruszeniem wolno-
ści konstytucyjnych i  stanowi-
łoby  przejaw  dyskryminacji. Jak 
możemy przeczytać w odpowie-
dzi, jedyne możliwości w zakre-
sie  wprowadzenia  zakazu wstę-
pu konkretnych osób mogłoby 
nastąpić poprzez zastosowanie 
przez prokuraturę lub sąd środka 
zapobiegawczego  w postaci za-
kazu wstępu na teren tej  placów-
ki.  Powyższe  organy  nie  uznały 
jednak za  stosowne skorzystać  z  
możliwości  wprowadzenia  tego  
rodzaju  ograniczenia. 

Jak możemy się dowiedzieć z 
listu,  Justyna  N-S.,  po opuszcze-
niu aresztu na terenie DPS była 
jeden raz - na przełomie maja i 
czerwca.

- Pani N-S chciała zabrać 
swoje rzeczy prywatne, pozo-
stawione  w  gabinecie  dyrekto-
ra. Wizyta   ta była  uzgodniona  
z  organem  ścigania nadzorują-
cym śledztwo,  który  uznał, że 
nie ma przeszkód prawnych dla 
wydania tych  rzeczy. Pani Justy-
na N-S. zabrała jedynie prywatne 
dokumenty np. dyplomy - czyta-
my w odpowiedzi.

Starosta odpowiada posłowi
Poseł Maciej Małecki postanowił interweniować w sprawie zatrudnienia byłej dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Młodzieszynie Justyny N-S. w Zespole Szkół 
Specjalnych w Erminowie. To, czy wyjaśnienia, których udzielił mu starosta Tadeusz Koryś uznać można za wystarczające, pozostawiamy ocenie czytelników. 
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Już w środę, 8 października, 

o godz. 10.00 zapraszamy do 

Miejskiej Biblioteki Publicz-

nej w Sochaczewie na wer-

nisaż wystawy prac Łukasza 

„Bofzina” Kucińskiego pt.: 

„Komiksowe historyjki”.

Całość ekspozycji będą stano-
wić  duże plansze z paskami ko-
miksowymi. Ich umiejscowienie 
przy dziale dziecięcym nie jest 
przypadkowe, ponieważ to wła-

śnie w stronę najmłodszych kie-
rowana jest treść wystawy. 

Poza komiksowymi pra-
cami w gablotach towarzy-
szących wystawie znajdziemy 
także różne prace autora, jego 
szkice, notatki czy narzędzia, 
jakimi pracuje na co dzień. 
Będzie zatem możliwość 
podpatrzenia pracy i warsz-
tatu sochaczewskiego rysow-
nika. (Ka)

Komiksowe historyjki 
w bibliotece

Otwarcie wystawy prac 

plastycznych Wiktorii 

Kuszaj, uczestniczki WTZ 

„Jutrzenka”, odbyło się 

30 września w mieszczącej 

się w sochaczewskim ratu-

szu Galerii MOST. 

Tym razem Marcin Hugo-Ba-
der, kurator Galerii MOST, za-
prezentował obrazy Wiktorii 
Kuszaj, podopiecznej Warszta-
tu Terapii Zajęciowej przy Spół-
dzielni Inwalidów „Jutrzen-
ka” w Sochaczewie. Wiktoria 
chętnie pracuje w takich tech-
nikach plastycznych jak: akryl, 
pastele oraz akwarele. Ponadto 
modeluje w masie papierowej i 
glinie. Od ośmiu lat swój talent 
rozwija pod profesjonalnym 
okiem Barbary Derdy.

 – Maluję od najmłod-
szych lat. Inspiracją były dla 
mnie książeczki z serii „Po-
czytaj mi mamo”, a ostatnio 
zaciekawiły mnie abstrakcyj-
ne obrazy warszawskiego ar-
tysty Tomasza Myjaka. Du-
żym natchnieniem jest dla 
mnie też przyroda i własne 
przeżycia – mówiła podczas 
spotkania Wiktoria. 

Większość obrazów po-
kazanych w Galerii MOST nie 
przedstawia realnych obiek-
tów. Jak przystało na malar-
stwo abstrakcyjne, Wiktoria 
całkowicie swobodnie operu-
je formą i kolorem. Wystawę w 
Galerii MOST można oglądać 
do 25 października w godzi-
nach pracy urzędu. (Ka) 

Abstrakcyjne malarstwo 
Wiktorii Kuszaj 

Filia Miejskiego Ośrodka 

Kultury w Chodakowie, wy-

chodząc naprzeciw oczeki-

waniom i prośbom rodziców 

oraz dzieci, organizuje umu-

zykalniające zajęcia arty-

styczne dla najmłodszych w 

wieku 3 - 6 lat.

Na czym polegają zajęcia? - Na 
wspaniałej muzyczno-teatral-
nej zabawie z instruktorami 
naszego ośrodka. Rodzinna 
atmosfera, profesjonalni in-
struktorzy pomogą waszym 
dzieciom postawić pierwsze 

kroki w świecie sztuki - zachę-
ca kierownik MOK w Cho-
dakowie, Anna Sobkowicz. 
- Klub „Muzykant” to wspa-
niały sposób na spędzenie 
wolnego czasu z dzieckiem. 
Zapraszamy więc wszystkich 
rodziców ze swoimi pocie-
chami w każdą środę, w godz. 
14.00 - 15.00 (grupa 3-4 lat-
ków wraz z rodzicami) i 16.00 
- 17.00 (grupa 5-6 latków). Ro-
dzice w tym czasie mogą spo-
kojnie wypić kawę - dodaje 
Anna Sobkowicz. (sos)

Powstaje Klub Piosenki 
dla przedszkolaków

23 września w Centrum 

Informacji im. Jana No-

waka-Jeziorańskiego przy 

Bibliotece Publicznej nr 97 

na warszawskim Powiślu 

odbył się wernisaż wysta-

wy chodakowianki  Anie-

li Bryłowskiej pt. „Bajki 

miejskie, miasteczkowe, 

kwiatowe”. 

Tytuł tłumaczy trzy obsza-
ry realizacji plastycznych 
autorki. Pierwszy - „Baj-
ki miejskie” to tytuł książ-
ki, zmarłej w 2007 r. pisar-
ki Stanisławy Domagalskiej, 
który to zbiór z podtytu-
łem „Opowieści z PRL-u” 
A. Bryłowska zilustrowała 
techniką collage’u. Na wy-
stawie znalazły się orygina-
ły tych prac. Drugi obszar 

to cykl „Wesołe miasteczko” 
- w istocie nie tak wesołe, bo 
rozlegle sformatowane ob-
razy olejne nawiązują do 
naszej codzienności, gdzie 
wrażliwość i nostalgia za 
harmonią życia sąsiadu-

je z chamstwem - tym zwy-
kłym, niejako oswojonym, 
jak i tym „wybuchowym” 
ksenofobiczno-kibolskim, 
groźnym nawet, a może 
właśnie, od święta. Wresz-
cie trzeci obszar, to kwiaty 

i pejzaże  - płótna ciekawe 
w warstwie kolorystycznej 
i symbolicznej (m.in. zadzi-
wiający kot w nasturcjach). 
Całość dopełnia seria czar-
no-białych (prawie) gra-
fi k z wcześniejszego okresu 
twórczości.

Wernisaż wiązał się 
z upamiętnieniem wspo-
mnianej już Stanisławy Do-
magalskiej, a także - rów-
nież zaprzyjaźnionych z 
autorką - zmarłych w tym 
roku: fi lmowca i pisarza 
Grzegorza Eberhardta  oraz 
wspaniałego rysownika, so-
chaczewianina Sławomira 
Burzyńskiego. To im Nela 
Bryłowska zadedykowała 
swoją wystawę.   

Jan Albin

Miasteczkowe bajki Neli Bryłowskiej

Autorka dedykowała swoją wystawę m.in. naszemu koledze 
Sławkowi Burzyńskiemu

Katarzyna Łażewska 

Główną ideą corocznych spo-
tkań jest uczczenie pamię-
ci bohaterów walk nad Bzurą z 
września 1939 roku. Niedziel-
ny konkurs rozpoczął się od 
przedpołudniowych prze-
słuchań w Miejskim Ośrod-
ku Kultury w Boryszewie. W 
przeglądzie wzięło udział pięć 
chórów z województwa mazo-
wieckiego, w tym dwa z Socha-
czewa: Towarzystwo Śpiewacze 
Ziemi Sochaczewskiej pod ba-
tutą Ewy Szałapskiej oraz Chór 
Nauczycielski „Vivace” pod dy-
rekcją Piotra Milczarka. 

Wokaliści zaprezentowa-
li pieśni patriotyczne oraz woj-
skowe. W skład oceniającego 

jury weszli profesorowie Uni-
wersytetu Muzycznego im. Fry-
deryka Chopina w Warszawie: 
Krzysztof Kusiel-Moroz, Da-
riusz Zimnicki oraz Zbigniew 
Szablewski. Kulminacyjnym 
punktem programu, dzięki go-
ścinności księdza proboszcza 
Piotra Żądło był koncert galo-
wy w kościele św. Wawrzyńca, 
który poprzedził występ trzech 
uczennic - laureatek I Powiato-
wego Konkursu Pieśni Patrio-
tycznej: Marysi Stasiak, Julki 
Górnickiej i Julki Woźnickiej. 
Odbywający się od kilku lat w 
sochaczewskiej świątyni kon-
cert poprowadziła Teresa Ma-
zippus. 

W tym roku bezapelacyjnie 
Nagrodę Samorządu Miejskie-

go (nagrodę główną) otrzyma-
ło Towarzystwo Śpiewacze Zie-
mi Sochaczewskiej. Nagroda 
Starosty Powiatu Sochaczew-
skiego przypadła chórowi „Ec-
clesia Cantans z Błonia, zaś Na-
grodę Wójta Gminy Sochaczew 
przyznano sochaczewskiemu 
chórowi „Vivace”. Dwa równo-
rzędne wyróżnienia przypadły 
żyrardowskim chórom: „Echo” 
oraz „Lira”.

 - Jest nam niezmiernie 
miło, że Sochaczew tak mocno 
kultywuje polską pieśń patrio-
tyczną. Muszę przyznać, iż ewe-
nementem jest to, że chór To-
warzystwa Śpiewaczego Ziemi 
Sochaczewskiej, będący współ-
organizatorem przedsięwzięcia, 
sam poddaje się ocenie i staje na 

równi z innymi wykonawcami. 
To naprawdę nie zdarza się czę-
sto - mówili tuż przed koncer-
tem  członkowie jury. 

Wrześniowe Spotkania z 
Pieśnią Chóralną mają licz-
ne grono wielbicieli. Ci, którzy 
przybyli na koncert laureatów, 
mogli usłyszeć takie pieśni jak: 
„Pałacyk Michla”, „Piecho-
ta”, „Modlitwa za Polskę” czy 
„Czerwone Maki”. Tradycyjnie 
na koniec wszyscy wokaliści, 
połączeni w jeden zespół, wy-
konali fi nałową pieśń. Tym ra-
zem był to „Marsz Mokotowa”, 
który słuchaczom dostarczył 
nie lada wzruszeń i emocji, cze-
go dowodem były bisy i owacje 
na stojąco. 

Chórem dla tych, co walczyli
Po raz trzynasty w niedzielę 28 września odbyły się Wrześniowe Spotkania z Pieśnią Chóralną 
im. Bohaterów Walk nad Bzurą „Pamięć - Wdzięczność - Nadzieja”. Udział w przeglądzie wzięło 
pięć chórów z województwa mazowieckiego. 
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Katarzyna Łażewska 

Złote Gody to niezapo-
mniane święto zarówno dla 
par małżeńskich, jak i dla 
ich najbliższych. Jubilaci, 
którzy spotkali się w sobot-
nie południe w Kramnicach 
Miejskich nie kryli wzru-
szenia i zadowolenia, iż uro-
czystość ta została przygo-
towana z myślą o nich. 

– Nieprzypadkowo wi-
dzimy się w miejscu tak 
reprezentacyjnym, gdzie 
odbywają się najważniej-
sze uroczystości w naszym 
mieście. Dziś spotykamy 
się z mieszkańcami Socha-
czewa, którzy pół wieku 
temu zawarli związek mał-
żeński. W dzisiejszych cza-

sach, gdzie trwałość rodzi-
ny jest zagrożona, a wręcz 
niemodna, to państwo je-
steście przykładem, który 
nas wszystkich napawa sza-
cunkiem. Zawarliście swoje 
związki w niełatwych cza-
sach, nie kierując się ra-
chunkiem ekonomicznym, 
lecz miłością i zaufaniem. 
I do dziś dajecie młodemu 
pokoleniu piękny przykład 
jak żyć – mówił podczas 
spotkania burmistrz Piotr 
Osiecki. 

Kulminacyjnym punk-
tem jubileuszu było uhono-
rowanie par medalami za 
długoletnie pożycie mał-
żeńskie przyznanymi przez 
prezydenta RP. Aktu de-
koracji dokonał burmistrz 

Piotr Osiecki. Jubilaci 
otrzymali także listy gratu-
lacyjne oraz kwiaty. Słowa 
uznania i życzenia długich 
lat wspólnego życia w zdro-
wiu i rodzinnym szczęściu 
dostojnym jubilatom zło-
żyła też kierownik socha-
czewskiego USC Krystyna 
Hałubek. 

Zwieńczeniem spotka-
nia było odśpiewanie „stu 
lat” i wzniesienie toastu za 
zdrowie świętujących par. 
O oprawę muzyczną w tym 
wyjątkowym dniu zadbali 
absolwenci sochaczewskiej 
szkoły muzycznej – Mar-
ta Niemira i Paweł Dałkie-
wicz. 

Małżeństwa na medal, czyli pół wieku razem 
Uroczyste spotkanie trzynastu par obchodzących złote gody odbyło się w sobotę 4 października w Kramnicach Miejskich. Towarzyszyła mu 
wyjątkowa atmosfera oraz całe rodziny, które wraz z jubilatami świętowały ich rocznicę.

Pary, które świętowały jubileusz:
Halina i Edward Bąbała, Daniela i Jan Jachowicz, Jadwiga i Bolesław Kowalscy, Cecylia i Tadeusz 
Kmiecik, Alina i Jan Mirkiewicz, Zofi a i Czesław Olbrychowscy, Bogumiła i Piotr Ostromęccy, Maria i 
Kazimierz Pierzchalscy, Teresa i Bolesław Piaseccy, Lucyna i Hieronim Sołtysiak (jubileusz 60-lecia), 
Helena i Józef Stypka (56. rocznica ślubu), Krystyna i Tadeusz Walczak, Teresa i Tadeusz Wacławek. 

Dwaj sochaczewscy policjanci, 

którzy w wolnych chwilach lu-

bią posiedzieć nad wodą i poło-

wić ryby, zostali uhonorowani 

przez Zarząd Okręgu PZW w 

Skierniewicach dyplomami 

i odznaczeniami. Aspiran-

ci Paweł Rynkiewicz i Jacek 

Kałęcki społecznie dokonują 

kontroli nad sochaczewskimi 

wodami administrowanymi 

przez PZW. 

Jak nam powiedzieli, od 
wiosny przeprowadzili ponad 
150 kontroli. Sprawdzali wiel-
kość złowionych przez wędka-
rzy ryb oraz pozwolenia i karty 
wędkarskie na ich sportowy po-
łów. Zwracali też ich uwagę na 
utrzymanie porządku nad wodą. 
Kilkudziesięciu wędkarzy otrzy-
mało od kontrolujących poli-
cjantów ustne upomnienia za 
naruszenie regulaminu połowu 

ryb. Niewymiarowe zostały z po-
wrotem wypuszczone z siatek do 
rzeki. Kilku jednak zostało uka-
ranych mandatami za połów na 
trzy i więcej wędek, lub za brak 
posiadania aktualnej karty węd-
karskiej oraz chowanie niewy-
miarowych ryb do bagażników 
samochodów.  (jw)

Stowarzyszenie Na Rzecz 

Sportu i Rekreacji „Razem i 

Sprawnie”, burmistrz Socha-

czewa oraz Szkoła Podsta-

wowa nr 3 w Sochaczewie za-

praszają do udziału w X Biegu 

Papieskim. Odbędzie się on w 

niedzielę 19 października.

 Bieg Papieski ma na celu 
upamiętnienie pontyfi katu Pa-
pieża Jana Pawła II oraz upo-
wszechnienie biegania jako 
najprostszej formy ruchu. Od-
będzie się  na dystansie 4700 m 

ulicą Młynarską, Łąkową, Tro-
janowską, Staszica, Toruńską, 
Farną. Start o godzinie 13.15 
spod pomnika Jana Pawła II 
w Chodakowie. Meta przy po-
mniku Jana Pawła II i ks. Stefa-
na Kardynała Wyszyńskiego w 
Sochaczewie (plac Kościuszki). 
Szczegółowe informacje nt. or-
ganizacji biegu znajdują się na 
stronie stowarzyszenia www.
razemisprawnie.e-sochaczew.pl 
oraz  www.sochaczew.pl. Orga-
nizatorzy serdecznie zapraszają.

X Bieg Papieski ulicami 
Sochaczewa

Policjanci uhonorowani 

1 października 
obchodzony jest 
Międzynarodowy 
Dzień Osób Starszych. 
Sochaczewskie 
uroczystości z tej 
okazji odbyły się w 
Dziennym Domu 
Pomocy Społecznej 
mieszczącym się 
przy al. 600-lecia w 
Trojanowie.

Maciej Frankowski

Spotkanie rozpoczęto minu-
tą ciszy, dla uczczenia pamięci 
zmarłej w ostatni dzień wrze-
śnia szefowej Krajowego Sto-
warzyszenia Pomocy Osobom 
Potrzebującym „Z Sercem do 
Wszystkich” - Marianny Fry-
drych.

Przybyłych gości przywita-
ła dyrektor DDPS, Teresa Mi-
chałowska. Władze miasta re-
prezentowali burmistrzowie 
Piotr Osiecki i Marek Fergiński, 
przewodnicząca rady miasta 
Jolanta Gonta oraz naczelnik 
Wydziału Polityki Społecznej i 
Ochrony Zdrowia Joanna Ka-
mińska, której seniorzy przy 
okazji dziękowali za, cieszą-
cą się ogromną popularnością, 
tegoroczną akcję darmowych 
szczepień przeciw grypie. Przy-
byli również przedstawiciele 
współpracujących ze stowarzy-

szeniem instytucji i organizacji, 
radni oraz stały gość DDPS - ks. 
prałat Antoni Jaszczołt. 

- Cieszę się, że są w Socha-
czewie tak bardzo aktywne i 
pełne energii starsze osoby, któ-
re chcą się dzielić swoją wiedzą 
i doświadczeniem z młodszym 
pokoleniem - kierował ciepłe 
słowa do seniorów Piotr Osiec-
ki. Burmistrz, jako „sponsor” 
imprezy, wspólnie ze swoimi 
współpracownikami rozdawał 
zgromadzonym drobne upo-
minki, w postaci ładnie opa-
kowanych (z napisem „Senior 
brzmi dumnie”) dorodnych ja-
błek.

Głównym punktem uro-
czystości była jednak boga-
ta część artystyczna. Program 

wokalny zaprezentowali stu-
denci sochaczewskiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku 
i  członkowie Stowarzyszenia 
Emerytów i Rencistów „Włó-
kienko”. Na klawiszach akom-
paniowali im kolejno Ar-
kadiusz Mamcarz i Jolanta 
Kawczyńska. Z kolei najwięk-
sze owacje zebrał występ so-
listki (gitara i śpiew) Klary Za-
wadzkiej. Seniorzy wykazali 
się nie tylko umiejętnościami 
wokalnymi, ale także aktorski-
mi. Pensjonariusze DDPS wy-
stąpili z prapremierą spektaklu 
teatralnego, zatytułowanego 
„Śmiechoterapia”, w którym w 
formie dekalogu przedstawili 
receptę  na pogodną jesień ży-
cia.

Po ofi cjalnej części uroczy-
stości można było podziwiać 
prace wykonane przez pod-
opiecznych DDPS, m.in. wyro-
by rękodzieła czy, licznie zdo-
biące ściany ośrodka, obrazy 
Zbigniewa Sykurskiego. 

- Z naszego domu nikt nie 
wychodzi głodny - powiedziała 
na koniec Teresa Michałowska, 
po czym zaprosiła wszystkich na 
wspólny obiad, do którego w tle 
przygrywał zespół Senior Band.

Impreza została zorganizo-
wana w ramach realizacji zada-
nia publicznego wspieranego 
przez burmistrza Sochaczewa  
„Prowadzenie działań na rzecz 
promocji zdrowego stylu ży-
cia oraz poprawy jakości życia 
osób starszych”.

Senior brzmi dumnie

Seniorzy zaprezentowali zabawną receptę na pogodną jesień życia
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TEKST SPONSOROWANY

16 października obchodzony jest Międzynarodowy Dzień Mediacji. Z tego też powodu, 
jak co roku, kilka dni miesiąca poświęconych będzie na propagowanie idei mediacji, jako 
sposobu polubownego załatwiania sporów.

W dniach 13, 15 i 16 października w godzinach 9.00 - 12.00 Sąd Rejonowy w Socha-
czewie zaprasza wszystkich zainteresowanych na spotkanie z mediatorem Krzysztofem 
Kosiorkiem. Podczas tych trzygodzinnych dyżurów będzie on udzielał porad dotyczą-
cych idei, zasad i istoty mediacji.

Również w Prokuraturze Rejonowej od 13 do 17 października w godz. 9.00 - 11.00 
pełnione będą dyżury prokuratorów, informujących na temat mediacji w postępowaniu 
karnym. (pab)

Tydzień mediacji w sądzie i prokuraturze

Rano 
Linia nr 6 odjazd z Chodakowa 
o godz. 3.49 zamiast 3.54 i z 
Energomontażu o 4.17 zamiast 
4.25
Linia nr 3 odjazd z Chodakowa 
o godz. 4.55 zamiast 5.05 i z 
Energomontażu o 8.08 zamiast 
8.18.
Linia nr 4 odjazd z Repsza o 
4.08 zamiast 4.18
Linia nr 9 odjazd z Kątów o 5.15 
zamiast 5.20 
Linia nr 12 odjazd z Kaufl andu o 
6.35 zamiast 6.26
Po południu 
Kilkuminutowe zmiany nastą-
pią po godz. 16.00, po uwzględ-
nieniu których odjazd z PKP 
będzie następujący : 

w kierunku Centrum
Linia nr 2 18.08 20.10
Linia nr 3A 16.22 17.50 18.38 
19.15 19.35 20.05 21.11 22.36 
Linia nr 3 16.05 17.20 18.13 
20.17 21.15
Linia nr 4 17.01 19.14 20.36
Linia nr 5 17.15 18.45 20.20 
21.40 23.10 
Linia nr 6 16.50 17.50 19.37 
20.40 22.19 
Linia nr 9 16.50 17.45

w kierunku Malesina
Linia nr 2 17.45 19.39 
Linia nr 3A 17.15 20.45 21.55
Linia nr 3 16.58 19.12 
Linia nr 4 16.10 18.14 20.10 
Linia nr 5 16.37 21.10 22.41 
Linia nr 6 16.21 18.42 21.44

Kursy o godz. 20.10 i 
21.10 zostały dołożone. 

Na prośbę mieszkań-
ców Karwowa autobusy li-
nii nr 7 będą kursowały 
od 13.10.14 r. przez ul. Ru-
miankową, w związku z 
czym kurs z PKP o godz. 
6.45 będzie o godz. 6.40. 
Przyspieszono również o 
10 min. „trójkę” odchodzą-
cą obecnie z ul. Rumian-
kowej o godz. 11.20 - lep-
szy dojazd na II zmianę do 
szkoły nr 3.

KOMUNIKAT ZKM
W związku ze zmianą rozkładu jazdy PKP od dnia 13.10.14 dokonuje się niezbędnych 

korekt w czasie kursowania wybranych autobusów w dni robocze

Agnieszka Poryszewska 

Sprawę poruszył podczas ostat-
niej sesji Rady Powiatu rad-
ny Dariusz Dobrowolski. Jak 
stwierdził, z jego wiedzy wy-
nika, że komendant socha-
czewskiej policji i jego zastęp-
ca są zszokowani pismem, jakie 
otrzymali od starosty Tadeusza 
Korysia. Ich zdaniem oznaczać 
może ono, że z szumnie zapo-
wiadanej budowy nowej siedzi-
by nic nie wyjdzie. 

- Przewidziane na ten cel 
przez powiat wydatki majątko-
we wynoszą zero - mówił Da-
riusz Dobrowolski. - Wynika z 
tego, że mamy pożegnać się z tą 
inwestycją?

O wyjaśnienia poproszono 
starostę Korysia. Niestety, w tej 

sprawie trudno jest mówić o ja-
kichkolwiek konkretach. 

 - Już w lutym otrzymali-
śmy informację, że budowa jest 
zdjęta z planu na 2014 r. Nie wia-
domo też, czy trafi  ona do har-
monogramu zadań na 2015 r. - 
powiedział. 

Starosta dodał, iż dodatko-
we zamieszanie do całego pro-
jektu wprowadza fakt, że samo-
rządy deklarują różne wsparcie 
na rzecz budowy. Jedne mogły-
by zacząć ją fi nansować już w 
2014 r., inne mówią o roku 2015, 
a jeszcze inne o następnym. 

- Nie zmienia to faktu, że 
szefowie naszej policji byli za-
wiedzeni podejściem władz 
powiatu. Zamiast wspierać 
przedsięwzięcie i zapewnić mu 
odpowiednie warunki do re-

alizacji, postępujecie wręcz od-
wrotnie - skomentował to radny 
Józef Chocian. 

Przypomniał, że kosztorys 
przedsięwzięcia opiewa na oko-
ło 30 mln zł, a starostwo waha 
się nad wyłożeniem na start 
ułamka tej sumy, a więc kilku-
set tysięcy. Również radny Da-
riusz Dobrowolski wychodzi z 
założenia, że mając możliwość 

zyskania nowoczesnej siedziby 
dla policjantów, zarząd powia-
tu powinien zrobić wszystko, by 
mogła ona powstać. Dotychcza-
sowe działania uznał za niewy-
starczające.

- Być może nasze szanse 
wzrosłyby, gdyby osoby odpo-
wiedzialne za program standa-
ryzacji komend w Komendzie 
Głównej Policji oraz Minister-

stwie Spraw Wewnętrznych zo-
baczyły, że podchodzimy do 
sprawy poważnie. Jeżeli pan sta-
rosta włożyłby więcej wysiłku w 
lobbowanie na rzecz Sochacze-
wa, niewykluczone, że przed-
sięwzięcie nie zostałoby zdję-
te z planu. O tym, że program 
standaryzacji naprawdę dzia-
ła, dowodzą przykłady innych 
miast: Stargardu Szczecińskie-
go, Ostrołęki czy Płocka - po-
wiedział. 

Sprawę inwestycji dodat-
kowo komplikuje fakt, że, jak 
mówi starosta Tadeusz Koryś, 
niektóre samorządy twierdzą, 
iż mogą ją wesprzeć, ale dopie-
ro w 2016 r. Z kolei samą realiza-
cję programu przewidziano na 
lata 2013-2015. Czy uda nam się 
uzbierać niezbędne pieniądze?

- Według mnie, jeżeli wy-
kazalibyśmy się odpowied-
nią motywacją i potrafi li jasno 
powiedzieć: mamy pieniądze 
i czekamy tylko na sygnał, że 
możemy ruszać z pracami, trak-
towani bylibyśmy jako poważ-
ny partner - mówił radny Józef 
Chocian.

Zupełnie inny punkt wi-
dzenia zaprezentował wice-
przewodniczący Rady Powia-
tu Jan Aleksander Łopata. 
W jego opinii komenda jest 
powiatowa tylko z nazwy, a 
wszelkie uwagi powinny być 
kierowane do MSW. Jedynym 
wyjściem jest zaś czekanie na 
pieniądze z ministerstwa. 

Dyskusja, która odby-
ła się na sesji, nie wniosła ni-
czego nowego do sprawy. 
Jednym z nielicznych „pew-
niaków” tej inwestycji jest to, 
że władze miasta niezmien-
nie chcą dołożyć do niej mi-
lion złotych, nie licząc wartej 
1,5 mln działki przekazanej 
policji kilka lat temu. Niestety 
nie wiadomo, czy będzie na co 
przekazać te środki. A szko-
da, bo na przekazanej na ten 
cel działce przy ul. 1 Maja po-
wstać miał nowoczesny obiekt 
o powierzchni użytkowej po-
nad 4,2 tys. mkw. Budyn-
ku jak nie było, tak nie ma, a 
nasi policjanci „gnieżdżą się” 
w starej komendzie przy War-
szawskiej. 

I po komendzie policji? 
Jeszcze pod koniec ubiegłego roku 
informowaliśmy, że wszystko wskazuje na to, 
iż do 2015 roku w Sochaczewie stanąć ma 
nowa siedziba Komendy Powiatowej Policji. 
Teraz termin inwestycji najlepiej oddaje 
stwierdzenie „nieokreślony”. Opozycja uważa, 
że do takiego stanu rzeczy przyczyniła się 
bezczynność władz powiatu.

Działka jest, komendy jeszcze długo nie będzie

Szanowni Państwo, gratulujemy tym z Was, 
którzy wzięli udział w spotkaniu informa-
cyjnym na temat zarabiania na elektrow-
niach wiatrowych, które zorganizowaliśmy 
w środę w hotelu Chopin w Sochaczewie. 
Podczas spotkania przedstawiciele fi rmy 
Pracownia Finansowa przedstawili moż-
liwości objęcia udziałów w budujących się 
elektrowniach i dowiedli że obecnie mamy 
najlepszy moment na dołączenie się do tego 
biznesu. 

Tych z Państwa, którzy nie mogli do 

nas dotrzeć fi zycznie w czwartek, Pra-

cownia Finansowa zaprasza do udziału 

w prezentacji on-line, która odbędzie się 

we wtorek o godzinie 20:00. Rezerwacja 

miejsc na stronie: www.ekologiczna7.pl

Podczas spotkania
- dowiesz się, dlaczego warto inwestować
   w elektrownie wiatrowe
- pokażemy, jak czerpać rok w rok 
  ponadprzeciętne zyski z produkcji 
  „zielonej” energii
- przedstawimy biznesplan inwestycji
- dowiesz się, jak zostać udziałowcem 
  elektrowni wiatrowej
- omówimy ryzyka i sposoby 
  zabezpieczenia inwestycji
- poznasz czas trwania i możliwości 
  wyjścia z inwestycji
- odpowiemy na Twoje pytania i wątpliwości

To już siódma ekologiczna elektrownia 
wiatrowa w której udział państwu propo-
nujemy. Warto pamiętać, że ilość atrakcyj-
nych lokalizacji pod elektrownie wiatro-
we w Polsce się zmniejsza. W przyszłości 
nie będzie też możliwości uzyskania dota-
cji, tak jak dzieje się to obecnie. Zmianie 
ulegnie również system dopłat do zielonej 
energii dla elektrowni budowanych po 2016 
roku, dlatego warto już teraz zarezerwować 
sobie miejsce w projekcie, który będzie od-
dany do użytku najpóźniej w 2015 roku. 

Tomasz Wiśniewski
ZS-939 

www.ekologiczna7.pl zaprasza
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Jak już informowaliśmy, 

Gminna Biblioteka Publiczna 

w Rybnie, wspólnie ze Stowa-

rzyszeniem Lokalna Grupa 

Działania nad Bzurą, realizu-

je dofi nansowany ze środków 

Ministerstwa Kultury i Dzie-

dzictwa Narodowego projekt 

„Z biblioteką nie wyjdziesz jak 

Zabłocki na mydle”.

Dzięki niemu mogą odbywać 
się różne ciekawe wydarze-
nia. Za nami już mecz piłkar-
ski stoczony w ramach działa-
nia przebiegającego pod hasłem 
Rybnowski Patrol Książki, w 
którym zmierzyły się Drużyna 
Cheruba, czyli miłośnicy książ-
kowej serii „Cherub” Rober-
ta Muchamoore i Zwiadowcy, 
będący zwolennikami lektury 
Johna Flanagana o tym samym 
tytule. Nie wynik był tu jednak 
najważniejszy, ale sportowa ry-
walizacja i dobra zabawa.

Kolejne były warsztaty li-
terackie zatytułowane „Prze-
twory poetyckie”, które po-
zwoliły uczestnikom bawić się 
słowami układanymi w wier-
sze i odkryć drzemiące w nich 
pisarskie możliwości. O ich po-
wodzeniu może świadczyć chęć 
uczestnictwa w następnych lite-
rackich „przetworach”.

Bardzo ciekawie przebie-
gało również półtoragodzin-
ne spotkanie dzieci z pisarką i 
ilustratorką m.in. książek dla 
najmłodszych - Joanną Olech. 
Opowiedziała młodej publicz-
ności o tym, jak została pisarką, 
zachęcała do udziału w grach 
i zabawach słownych, a na za-
kończenie rozdawała autografy. 

Ale to dopiero początek 
atrakcji z rybnowską biblioteką, 
gdyż projekt potrwa do końca 
grudnia tego roku. (pab)

Biblioteka z nowym 
projektem

Jeszcze tylko do 10 paździer-

nika można zgłaszać drużyny 

do największej imprezy pił-

karskiej dla dzieci w Polsce 

i Europie, czyli XV już edycji 

Turnieju „Z Podwórka na Sta-

dion o Puchar Tymbarku”.

Pomysłodawcą i organizato-
rem tych rozgrywek jest Polski 
Związek Piłki Nożnej, a głów-
nym sponsorem fi rma Tym-
bark. Turniej skierowany jest do 
szkół podstawowych, uczniow-
skich klubów sportowych i 16 
Akademii Młodych Orłów. W 
tym roku zespoły w trzech ka-

tegoriach wiekowych: do lat 8, 
10 oraz 12 mogą zgłaszać na-
uczyciele i trenerzy za pośred-
nictwem formularza dostępne-
go na ofi cjalnej stronie turnieju 
www.zpodworkanastadion.pl 
do 10 października.

Jak zapewniają organizato-
rzy, na każdym etapie turnieju na 
trenerów i dzieci czekają piłkar-
skie upominki. Zdobywcy Pu-
charu Tymbarku w kategoriach 
U-10 i U-12 wyjadą na mecz re-
prezentacji Polski, zaś zwycięz-
cy kat. U-8 otrzymają atrakcyjne 
nagrody rzeczowe. (pab)  

Turniej o Puchar Tymbarku

Nasze województwo ma 

szansę na zwrot 350 mln 

zapłaconego janosikowego. 

Taką możliwość daje nam 

przełomowy wyrok Woje-

wódzkiego Sądu Administra-

cyjnego w Warszawie. 

Samorząd Mazowsza zaskarżył 
cztery decyzje ministra fi nan-
sów, które zobowiązują woje-
wództwo do zapłaty janosikowe-
go, a więc opłaty, która uiszczana 
jest przez bogatsze samorządy 
na rzecz tych biedniejszych. Ma-
zowsze przez ostatnie 11 lat za-
płaciło w jej ramach prawie 6 mld 
zł., co doprowadziło wojewódz-
two do bankructwa. W kwiet-
niu ministerstwo fi nansów jedną 
z rat ściągnęło przez komornika. 
Niemal równocześnie  Trybunał 

Konstytucyjny orzekł, że „jano-
sikowe” jest niezgodne z konsty-
tucją. 

Teraz WSA uznał, że, po 
pierwsze, wyrok trybunału jest 
dla sądów wiążący, a po drugie 
- na podstawie sprawozdania z 
wykonania budżetu ustalono, że 
województwo było stać tylko na 
zapłatę kwoty stanowiącej rów-
nowartość 30 proc. własnych do-
chodów, czyli ok. 310 mln zł. W 
ten sposób okazało się, że Ma-
zowsze nadpłaciło 350 zł janosi-
kowego. Możliwe jest domaganie 
się zwrotu tej kwoty z odsetkami. 
Ministerstwo fi nansów nie zga-
dza się z wykładnią wyroku. Za-
powiedziało już złożenie kasacji 
do Naczelnego Sądu Administra-
cyjnego. (ap) 

Mazowsze wygrało 
z janosikowym

Skrzelew to miejscowość 

położona w gminie Teresin. 

Wydawałoby się, że to wieś 

spokojna, ale nic bardziej 

mylnego. 

Nie tak dawno młody kie-
rowca ściął barierkę na mo-
ście na drodze między Paw-
łówkiem a Skrzelewem. 
Mimo że wiadomo, kto to 
zrobił, barierka do dnia dzi-
siejszego nie została od-
budowana. Czy to my, po-
datnicy, mamy płacić za 
głupotę innych?!  

Drugim przykładem jest 
przystanek autobusowy. Jak 
pamiętam, strażacy długo 
zabiegali o to, aby go posta-
wić dla wygody pasażerów 
linii PKS Żyrardów - Teresin.  

Niestety wandale wymalo-
wali na nim farbami wulgar-
ne słowa. Natomiast ostat-
nio przeszkadzało komuś 
oświetlenie uliczne, które 
było skierowane na skrzyżo-

wanie Szymanów, Oryszew, 
Skrzelew no i, oczywiście, 
na oszpecony przystanek. W 
przeszłości mieliśmy rów-
nież próby kradzieży zwie-
rząt czy paliwa.

Widząc, że zagrożone 
jest bezpieczeństwo miesz-
kańców Skrzelewa i okolic, 
od dawna wnioskowaliśmy o 
zamontowanie monitoringu, 
ale do tej pory bez pozytyw-
nego skutku. Czy musi dojść 
do nieszczęścia, aby problem 
został zauważony? W sobo-
tę 27 września ja oraz dwóch 
strażaków z OSP Skrze-
lew - Piotr i Karol Lipińscy 
-  postawiliśmy nowy słup 
elektryczny i za własne pie-
niądze zamontujemy lampę, 
aby znów oświetlała skrzy-
żowanie, dla bezpieczeństwa 
użytkowników tych dróg. 
Bo bezpieczeństwo jest naj-
ważniejsze.  

Tadeusz Szymańczak

Co z tym bezpieczeństwem?

Aby poprawić bezpieczeństwo, mieszkańcy sami stawiają słup 
elektryczny
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XVI Dni Kukurydzy 
Województw 
Mazowieckiego 
i Łódzkiego, które 
odbyły się w minioną 
niedzielę w Skrzelewie 
w gminie Teresin, 
przyciągnęły tłumy 
zwiedzających. 

Rekordowa liczba wystawców i 
piękna pogoda sprawiły, że od 
samego rana aż do końca im-
prezy na kukurydzianych po-
lach wiele się działo.

Tadeusz Szymańczak, prze-
wodniczący komitetu organi-
zacyjnego Dni Kukurydzy, wi-
tając gości przypomniał, że nie 
był to dla rolnictwa łatwy rok - 
duże różnice temperatur i pro-
blemy geopolityczne spowo-
dowały, że wielu rolników ma 
problemy ze zbiorami i ich zby-
tem. Jednak, jak zaznaczył, nie-
dziela to święto kukurydzy i na 
tym należy się skupić. I rzeczy-
wiście tak było. Atmosferę świę-
ta tworzyła przede wszystkim 
pogoda - bezchmurne niebo, 
piękne słońce i wysoka jak na 
październik temperatura. Dni 
Kukurydzy były też jak zawsze 
okazją do wręczenia podzięko-
wań i licznych pucharów dla 
osób i instytucji zaangażowa-
nych w rozwój produkcji rol-
nej. Ogromna liczba maszyn 
rolniczych i możliwość zasię-
gnięcia porad w stoiskach agen-
cji, instytutów i producentów 
pasz  oraz nawozów sprawiły, 
że rolnicy wychodzili z impre-

zy bogatsi o wiedzę i materia-
ły edukacyjne. Liczne stoiska z 
kwiatami, bylinami, miodem, 
pieczywem, regionalnymi pro-
duktami i wikliną poszerzały 
ofertę Dni Kukurydzy. Łącznie 
zaprezentowało się ponad 170 
wystawców z różnych branż. 

Jak zawsze odbyły się pre-
zentacje odmian kukurydzy i 
pokazy użytkowania maszyn 
rolniczych, a wystawcy zosta-
li nagrodzeni za najlepsze po-
kazy i stoiska. Wiele działo się 
również na scenie. Wystąpiła 
grupa Tęcza z Grodziska Ma-
zowieckiego - młodzi artyści 
prezentowali folklor miejski i 
wiejski. Przygrywała też Ka-
pela Biesiadna z Poraja i socha-
czewski zespół � e Rootles. 
Nie zabrakło nagród dla pu-
bliczności, która uczestniczy-
ła w głosowaniu na najlepsze 
stoisko z branży rolniczej oraz 

na najlepszy pokaz użytkowa-
nia maszyn. Odbył się także fi -
nał konkursu wiedzy rolniczej 
dla uczniów techników tej spe-
cjalności. 

Siedem godzin na gościnnej 
ziemi skrzelewskiej minęło bły-
skawicznie i w dobrych nastro-
jach. A kolejne Dni Kukurydzy 
już 4 października 2015 roku. (Ig)

Słoneczne Dni Kukurydzy

Różnorodność imprezy w Skrzelewie sprawia, że przybywa wystawców i zwiedzających

Pomysłodawca Dni Kukurydzy Tadeusz Szymańczak

 LISTY DO REDAKCJI
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USŁUGI
 Vertal
- żaluzje  
- werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

 Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” 
WIDEOFILMOWANIE, 
HD, FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

 Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne technologie, 
przyłącza wodno-kana-
lizacyjne, wykopy mini 
koparką. Konkurencyjne 
ceny. Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

 Pranie dywanów 
i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

 ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew, 
ul. Kochanowskiego 60 
(„Merkury”).
 Największy wybór! 
Najniższe ceny!
www.darmar-sochaczew.pl
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

 Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, Wojska 
Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

 Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, 
kominki, docieplenia, 
wykończenia wnętrz. 
Solidnie, 
tel.604-166-988.

ZS-62 B

 AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

 Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

 Dachy kryjemy
blachą, papą, ocieplanie 
budynków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

 Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

 Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

 Naprawa automatycznych 
skrzyń biegów, 
Piotr Michalak, 
tel. 501-461-936.

ZS-487

 Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

 Schody, wyrób, montaż, 
tel. 730-219-222.

ZS-671 B

 Cyklinowanie, układanie 
parkietu, 
tel. 501-249-461.

ZS-680

 OGRODY   projekt, 
wykonanie, systemy 
nawadniające, odwod-
nienia, tel. 698 668 468, 
www.architekturaogrodu.pl 

ZS-695 B

 KOSTKA BRUKOWA 
- projektowanie - sprze-
daż - wykonanie, 
tel.  698 668 468.

ZS-696 B

 Glazura, terakota, 
remonty, solidnie 
tel. 602-670-035.

ZS-790

 Wywóz szamba, tel. 
664-627-946.

ZS-918 R,B

 Dachy. Profesjonalnie 
papa termozgrzewalna, 
malowanie, smarowanie, 
rynny, itp. 
Tel. 668-208-450.

ZS-937 B

 Budowa przyłączy 
kanalizacyjnych, przy-
domowe oczyszczalnie.  
Profesjonalne wykonanie, 
tel. 609-195-197.

ZS-949

 Naprawa, konserwacja, 
regulacja kotłów na paliwa 
stałe Eko-groszek, 
tel. 662-075-765.

ZS-967 R

 Cięcie drewna na opał, 
tel. 600-440-356.

ZS-968

 Wywóz szamba, 
tel. 606-374-093.

ZS-1004

NIERUCHOMOŚCI
 Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

 Tanio 
mieszkanie T.B.S. 
w Sochaczewie odstąpię, 
tel. 505-200-999.

ZS-858

 Sprzedam dom 
jednorodzinny 
w Sochaczewie o pow. 
użytkowej 65 m2, 
działka 700 m2, garaż, 
tel. 506-097-936,
600-229-025.

ZS-887

 Sprzedam 63 m2, 
IV piętro, Ogrody, 
tel. 729-625-776.

ZS-888

 Sprzedam dom 
o pow. użytkowej 160 m2 
w Chodakowie, 
podpiwniczony 
z garażem, 
działka 5400 m2, 
tel. 46 863-32-92.

ZS-891

 Sprzedam działkę 
0,4789 ha, przy 
ul. Chodkiewicza, 
tel. 696-819-935.

ZS-895

 Sprzedam działki 
Kozłów Biskupi, 
przy lesie, 
tel. 664-865-285.

ZS-896

 Sprzedam mieszkanie 
49 m2, M-3, 
III piętro z balkonem, 
ul. Pisłudskiego, 
os. Ogrody, 
tel. 663-561-859, 
508-199-979.

ZS-911

 Działka budowlana 
1214 m2, Altanka, 
uzbrojona, warunki 
zabudowy, 
cena 115 tys. 
(do negocjacji), 
tel. 509-022-876.

ZS-919

 Sprzedam działki 
budowlane (media)
 blisko stacji PKP 
Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-948

 Mieszkanie w centrum, 
2 pokoje - 2 piętro 
zamienię na domek albo 
sprzedam,
 tel. 662-680-085.

ZS-951

 Sprzedam działkę 
0,5 ha/3 zł m2, 
tel. 692-728-479.

ZS-964

 Sprzedam działkę, 
z domkiem, w ogródkach 
działkowych przy ulicy 
Warszawskiej, 
tel. 503-642-627 lub 
503-521-613.

ZS-965

 Wynajmę pawilon 
handlowy 100 m2, 
Kusocińskiego 5, 
tel. 601-617-117.

ZS-966

 Szukam domu 
do wynajęcia 
w Sochaczewie lub
 w obrębie 25 km, 
tel. 500-747-109.

ZS-969

 Sprzedam działkę 
2000 m2 
z małym domkiem lub 
zamienię 
na mieszkanie, 
tel. 602-670-035.

ZS-971

 Sprzedam mieszkanie 
45 m2, 2 pokoje, 
Ip, przy ul. Okrzei 
do remontu, 
tel. 604-755-009.

ZS-972

 Sprzedam M-3, 49 m2, 
tel. 602-386-081.

ZS-973

 Magazyn w centrum 
Sochaczewa, 
tanio 
do wynajęcia, 
tel. 693-465-254.

ZS-988

 Sprzedam dom 
132 m2 w stanie 
surowym zamkniętym 
w centrum Sochaczewa, 
woda, gaz, prąd, 
tel. 660-742-106.

ZS-990 R

 Do wynajęcia 
mieszkanie 
2 pokoje z kuchnią,
 49 m2, al. 600-lecia, 
wysoki parter, 
częściowo umeblowane, 
tel. 503-093-222.

ZS-1001

 Do sprzedaży działka 
budowlana w Iłowie 
przy ul. Myśliwskiej, 
4900 m2, 
okazja, 
tel. 503-093-222.

ZS-1002

OGŁOSZENIA
DROBNE

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67

HURTOWNIA 
ALUMINIUM

LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

531-778-778
ZS-793 

HURTOWNIA 
POLIWĘGLANU
LUBIEJEW 3D
96-500 SOCHACZEW

604-363-144
ZS-794 
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 Wynajmę
 lokal 160 m2, 
ul. Wąska, 
tel. 795-242-871.

ZS-1003

ZDROWIE
 Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, 
ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, 
pon.-pt. 9-19, sob. 9-12. 
Ortodoncja, protetyka 
estetyczna, chirurgia 
stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

 Lekarz 
specjalista dermatolog 
Ewa Brochocka-Zega-
dło. Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

 Pensjonat „Pod 
Wierzbami” w Ładach, 
k/Iłowa zaprasza na 
turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

 Prywatny Gabinet 
Psychologiczny 
- Joanna Rojek. 
Psycholog. Certyfi ko-
wany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. 
Zapisy pod nr. tel. 
608-349-658. Sochaczew, 
ul. Wąska 7.

ZS-22

NAUKA
 Angielski - wszystkie 
poziomy, 
tel. 501-722-107.

ZS-786

 Angielski, 
tel. 606-442-736.

ZS-832

 Angielski, niemiecki, 
faktura, tel. 606-702-478.

ZS-889

  Język polski 
- dyplomowany nauczyciel 
z wieloletnim 
doświadczeniem, 
egzaminator maturalny 
przygotuje do matury 
oraz innych egzaminów, 
tel. 602-257-438.

ZS-987

 Matematyka - skuteczna 
pomoc  w bieżącym 
opanowaniu materiału 
i nadrabianiu zaległości. 
Wieloletnie doświadczenie
tel. 664-194-477

ZS-1014

FINANSE
 Chwilówki z dojazdem 
do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-940 B

 Konto osobiste bez 
opłat - 5 lat gwarancji 
niezmienności warunków! 
Partner Alior Bank, 
ul. Żeromskiego 1B, 
tel. 46 862-00-80.

ZS-1011

PRACA
 Poszukuję mechanika, 
naprawa wózków 
widłowych i samochodów 
ciężarowych
tel. 516 067 569 lub CV na 
e-mail:
info@medienpartner.pl

ZS-902

 Zatrudnię do dociepleń 
budynków,
tel. 511-741-661.

ZS-986 

 Firma produkcyjna 
LAMEBAX poszukuje 
pracowników na 
następujące stanowiska: 
- ślusarz-spawacz; - 
pomocnik lakiernika z 
doświadczeniem;- pomoc-
nik do produkcji laminatów 
z doświadczeniem. 
Miejsce pracy okolice 
Sochaczewa, 
tel. 602-367-820, 
698-620-217.

ZS-1005

 Firma sprzątająca zatrudni 
pracowników do serwisu 
sprzątającego. Praca w 
Sochaczewie na 1/2 etatu, 
tel. 510-272-943.

ZS-1006

RÓŻNE
 Kapusta biała (holenderka) 
do kiszenia, 
tel. 660-248-340.

ZS-1009

OGŁOSZENIA

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

PODEJMĘ PRACĘ
 Podejmę pracę - sprzątanie, stróżowanie, 
    zajęcia gospodarcze, tel. 502-441-097.

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy, węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 

(budynek 
JW. Construction)

Rejestracja: 
46 880-70-70 

lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Promocyjne ceny 
I Semestr Bezpłatny
SZANSA DLA CIEBIE

NABÓR WRZESIEŃ 2014
 Zaoczne Liceum Ogólnokształcące dla Doro-
słych w Sochaczewie po gimnazjum i 8-letniej 
szkole podstawowej oraz po ZSZ na semestr III
 Zaoczna Szkoła Policealna dla Dorosłych 
w Sochaczewie
 Kursy kwalifikacyjne przygotowujące 
do egzaminu na tytuł technika

W szkole policealnej 
i na kursach kształcimy w zawodach:

 technik ekonomista
 technik informatyk
technik elektronik

 technik mechanik - technik samochodowy
 technik administracji

Wydajemy zaświadczenia i legitymacje szkolne
Podania i informacji udzielamy pon.-pt. w godz. 7.00-17.00 
w siedzibie szkoły 96-500 Sochaczew, ul. Warszawska 35,

 tel. 46 862-34-73.
ZS-725 

 rozliczenia roczne - PIT

 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

CHWILÓWA w 15 minut. 
POŻYCZKA EKSPRESOWA 

w 24 h. KREDYT 
na długi okres kredytowania. 

Pośrednictwo Finansowe 
„KREDYTY-Chwilówki” 
Sp. z o.o. Sochaczew, 

ul. Traugutta 3, 
tel. 784-371-394 (koszt 

zgodnie ze stawką operatora) 
www.kedyty-chwilowki.pl

ZS-974

Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa w Sochaczewie 
przy ul. M.J. Piłsudskiego 26

zaprasza
Uprawnione podmioty gospodarcze do 
składnia ofert na wykonanie badania 
sprawozdania finansowego za 2014 r.

Oferty należy składać w Sekretariacie Spółdzielni do dnia 24.10.2014 r. do godziny 15.00 
z dopiskiem „Oferta na badanie sprawozdania fi nansowego za 2014 r.”
W celu uzyskania dodatkowych informacji prosimy o kontakt telefoniczny z działem 
księgowości (46) 862-21-59 wew. 24.

ZS-998 

Specjalista ds. telefonicznej obsługi klienta, inspektor ds. kadro-
wo-płacowych, instruktor nauki jazdy, handlowiec, opiekun klienta, ko-
smetyczka, instalator okablowania systemów zabezpieczeń, elektro-
nicznych, sprzedawca, kasjer-bufetowa, kucharz, magazynier, personel 
sprzątający, pracownik rozkładający towar na półki, pracownik technicz-
ny, pracownik produkcyjny, pracownik magazynowy, pracownik fi zyczny, 
mechanik samochodów ciężarowych, pomocnik mechanika samocho-
dowego, szwaczka, kierowca z prawem jazdy kat. C+E, hydraulik, spa-
wacz ręczny gazowy. 

Spółdzielnia Mieszkaniowa Lokatorsko-Własnościowa 
w Sochaczewie przy ul. Piłsudskiego 26 

informuje, 
że ogłasza przetarg na ustanowienie 

odrębnej własności lokali mieszkalnych, 
czyli sprzedaż lokali w wysoce 

atrakcyjnych cenach.
W przypadku zainteresowania, oferty należy składać do dnia 

21.10.2014 r. do godz. 9.00.
Szczegółowe informacje na stronie internetowej spółdzielni 

www.sml-w.pl lub w biurze Spółdzielni pokój nr 3 albo 
pod nr 46 862-39-49.

ZS-1013  
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Stanisław Cichocki
urodzony 24.09.2014. Waga 
4,120 kg. Wzrost 57 cm.

Aleksandra Siniarska
urodzona 24.09.2014. Waga 
3,420 kg. Wzrost 54 cm.

Anita Ziemkiewicz
urodzona 25.09.2014. Waga 
3,400 kg. Wzrost 55 cm.

Agata Tępczyk
urodzona 25.09.2014. Waga 
4,200 kg. Wzrost 58 cm.

Blanka Graniak
urodzona 25.09.2014. Waga 
3,500 kg. Wzrost 55 cm.

Aleksandra Przybyłek
urodzona 26.09.2014. Waga 
3,100 kg. Wzrost 51 cm.

Tymon Aleks Kowalski
urodzony 27.09.2014. Waga 
3,250 kg. Wzrost 55 cm.

Aleks Wężowczyk
urodzony 28.09.2014. Waga 
3,200 kg. Wzrost 52 cm.

Kacper Migdalski
urodzony 28.09.2014. Waga 
3,810 kg. Wzrost 56 cm.

Emilia Michalina Gierasik
urodzona 29.09.2014. Waga 
2,940 kg. Wzrost 54 cm.

 LISTY DO REDAKCJI

ROZMAITOŚCI

NASZE DZIECI
urodzone w sochaczewskim szpitalu

Tola Pisarek
urodzona 29.09.2014. Waga 3,570 kg. Wzrost 55 cm.

Mamy solidnego 
zarządcę
Mieszkam przy ulicy Senator-
skiej 5. Osiedle to pozostaje pod 
zarządem Przedsiębiorstwa 
„Domex”, na czele którego stoi 
Pani Ewa Cywińska. Przedsię-
biorstwo to działa wzorowo. Z 
dnia na dzień osiedle pięknie-
je. Sukcesywnie są prowadzo-
ne inwestycje ułatwiające życie 
mieszkańców, takie jak ocie-
plenie bloków i malowanie ich 
na różne kolory. Wewnątrz 
bloków są prowadzone takie 
prace, jak wymiana instalacji 
elektrycznych, zakładanie licz-
ników na wodę, naprawa do-
mofonów, które  niszczą chuli-
gani. Zarówno wewnątrz, jak i 
wokół bloków, panuje wzorowy 
porządek. 

Kiedyś powiedziałam, że 
ławka przed domem się po-
psuła, natychmiast pojawiły się 

dwie nowe ławki z betonowymi 
koszami na śmieci. Każda zgło-
szona uwaga powoduje szybką 
interwencję i pomoc. 

Posłużę się jeszcze innym 
przykładem. Którejś niedzie-
li wieczorem miejscowe urwi-
sy popsuły kable elektryczne, 
przecz co bloki nr 5 i 7 zostały 
pozbawione światła. Zgłosili-
śmy to zarządcy i natychmiast 
przyjechała ekipa i naprawi-
ła. Nim zdążyliśmy poszukać 
świeczek, światło już było. Każ-
de zgłoszenie mankamentu czy 
awarii jest zaraz naprawiane. 
Nie trzeba wyczekiwać na inter-
wencję „Domexu”. Ja pierwszy 
raz w życiu mam do czynienia 
z takim solidnym przedsiębior-
stwem. Oby tak dalej! Wszyst-
kim pracownikom, na czele z 
Panią Ewą Cywińską, serdecz-
nie dziękuję. 

Z poważaniem
Janina Kinga Dobrowolska

Przypominamy, że podopiecz-
ni sochaczewskiej Fundacji na 
Rzecz Ochrony Praw Zwie-
rząt „Nero" kolejny raz próbu-
ją swoich sił w akcji „Pomoc 
dla schronisk" organizowanej 
przez fi rmę KrakVet. 

Zwycięska organizacja 
może otrzymać około 15 tysię-
cy złotych na karmę lub inne 
niezbędne artykuły dla zwie-
rząt będących pod jej opieką. 
Wystarczy oddać na nią głos w 
październikowej odsłonie akcji.

Fundacja „Nero" formal-
nie powstała pod koniec 2008 
roku. Aktualnie pod jej opieką 
znajdują się dwa przytuliska, 
czyli w sumie ponad 70 psów 
i 50 kotów, a także koty wol-
no żyjące. Obecnie podopiecz-
ni fundacji potrzebują suchej 
karmy dla psów i kotów, mi-
sek, legowisk, smyczy i obro-

ży. Stąd też pomysł, by wziąć 
udział w najbliższej edycji akcji 
„Pomoc dla schronisk". Fun-
dacja próbowała już pozyskać 
w ten sposób wsparcie, niestety 
bezskutecznie. Być może tym 
razem uda się zebrać większą 
liczbę głosów i wygrać.  Aby 
pomóc, wystarczy wejść na 
stronę www.krakvet.pl i, po 
wcześniejszej rejestracji, w za-
kładce „Pomoc dla schronisk" 
zagłosować na sochaczewską 
fundację. (ap)

Może tym razem uda się 
fundacji „Nero”?

Na sochaczewskich 
osiedlach 
mieszkaniowych, 
a nawet w centrum 
miasta coraz więcej 
młodych i starszych 
mężczyzn przesiaduje 
na ławkach popijając 
alkohol niewiadomego 
pochodzenia. 

Później swoim zachowaniem 
stwarzają różnego rodzaju kon-
fl ikty, do których jest wzywa-
na policja. Do żadnej pracy się 
nie garną, bo, jak twierdzi jeden 
z „rezydentów” osiedla przy al. 
600-lecia, „nie chce być wyko-
rzystywany przez biznesme-

nów”. I nie jest to odosobnio-
na wypowiedź. Na każdym 
osiedlu tacy osobnicy są wi-
doczni. Mimo iż jest ich niedu-
ży procent, to żyją na koszt nas 
wszystkich.

Niektórzy z nich jakimś cu-
dem, po wielu wizytach w szpi-
talach psychiatrycznych, dosta-
li renty, niejednokrotnie wyższe 
niż emerytury zwykłych ludzi, 
którzy przepracowali po kilka-
dziesiąt lat.

Czy to jest sprawiedliwe, pyta 
nasz rozmówca z osiedla Senator-
ska? - Nie tylko mnie to boli. Ja do 
lekarza specjalisty muszę czekać 
miesiącami. Gdy oni się napiją i 
spadną z ławki, to koledzy wzy-

wają pogotowie, które wiezie ich 
do szpitala, gdzie od razu są ba-
dani przez tych lekarzy, do któ-
rych ja muszę czekać - mówi nasz 
rozmówca.

Inny problem przedstawia 
nam pani Violetta, mieszkan-
ka ulicy Traugutta. Chodzi o że-
branie i wymuszanie pieniędzy 
na alkohol. - Gdy zaproponowa-
łam wymuszającemu, że nie dam 
mu złotówki tylko 5 zł za to, żeby 
zamiótł mi podwórko, odmó-
wił. Stwierdził, że jest chory i nie 
może pracować.

Opinię tę potwierdza jeden z 
brygadzistów ZGK z ekipy sprzą-
tającej miasto. - Przychodzą do 
nas osoby skazane przez sąd na 

wykonywanie prac społecznych 
na terenie miasta. Niektórzy od 
razu twierdzą, że mają chory krę-
gosłup i nie mogą dźwigać. Trze-
ba ich jednak szczególnie pil-
nować w parkach, bo w czasie 
odpracowywania wyroków na-
potykają swoich kolegów przesia-
dujących na ławkach, którzy czę-
stują ich różnymi wynalazkami, 
po których już nie nadają się do 
pracy. 

Obserwacje mieszkańców 
dotyczą dosyć wąskiej grupy, ale 
budzą poczucie niesprawiedli-
wości społecznej. Ludzie nie chcą 
już utrzymywać tych, którzy z pi-
cia alkoholu uczynili sposób na 
życie. (jw)  

Do pracy chorzy, do picia zdrowi

Pieniędzy, jak wiadomo, nikt nie ma za dużo. A najmniej 
ma chyba nasze państwo, które, w ramach zwiększania do-
chodów, szuka gdzie może dziur. Oczywiście podatkowych. 
Oczywiście nie u siebie.

Jak się okazuje, fi skusowe pomysły sięgają coraz głębiej w 
nasze kieszenie, bowiem ostatnie interpretacje prawa podat-
kowego przez wybitnych znawców uświadomiło im, że na-
leży ściągać również podatki od prezentów weselnych i ko-
munijnych. Żeby nie było za łatwo, wysokość podatku jest 
oczywiście uzależniona od stopnia pokrewieństwa gości we-
selnych z parą młodą lub komunijnych z małolatem oraz od 
wartości podarunku. Minimum zwolnienia to prawie 5 tys. 
zł w wypadku osób spoza rodziny. Gdy w grę wchodzą krew-
ni, limit jest wyższy. Poza tym trzeba wiedzieć, że limity nie 
dotyczą jednorazowej darowizny, ale jej wartości łącznie z in-
nymi podarunkami od tej samej osoby z ostatnich pięciu lat.  

Podatek od darowizn nie obejmuje drobniejszych prezentów 
weselnych. Można go uniknąć także w przypadku droższych 
podarków, np. samochodu lub drogich wczasów, o ile zosta-
ły wręczone przez bliską rodzinę, a nowożeńcy poinformują 
o tym fi skusa. Za to komornik przyjdzie także do nas, jeżeli 
zapomnimy o nagrodzie od szefa. 

W podatkach to nic dziwnego, dziwne jest tylko, że nasi 
kochani liczmani każą nam płacić podatek od podatku. I to 
wielokrotnie. Bo jeżeli odkładamy na taki prezent zarobione 
(a więc opodatkowane po raz pierwszy) pieniądze w banku, 
tam też jest podatek od lokaty. Kupując prezent płacimy po-
datek po raz trzeci, a teraz, ofi arując go, skazujemy obdaro-
wanego na czwartą płatność tej samej sumy.

Doprawdy, trzeba mieć łeb do matematyki, żeby wpaść na 
tak diaboliczny pomysł...

Ale to nie koniec - podobno już zaawansowane są prace 
nad podatkami od kichnięcia i pi.... dnięcia. A na zakończe-
nie, jeśli nie chcecie narażać na  nieprzyjemności swoich po-
tomków, to podatek od własnego wieńca pogrzebowego za-
płaćcie wcześniej.   awa

Od absurdu  do  absurdu

Podatek od kichnięcia
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Jak doszło do tegorocznej 
wyprawy?

W poprzednim roku by-
łem wraz z przyjaciółmi z ca-
łej Polski na spływie po Dnie-
strze. Rozstając się po jego 
zakończeniu zaplanowali-
śmy wyprawę do Gruzji. Jest 
tam 13 rzek o charakterze gór-
skim. Uznaliśmy jednak, że to 
zbyt duże wyzwanie. Poza tym 
w Gruzji nie ma tradycji kaja-
karskich. Padł więc kolejny po-
mysł - jedziemy do Mołdowy. 
Ostatecznie trafi liśmy na Ráut.

Kto uczestniczył 
w spływie?

Ekipa liczyła 34 osoby, cho-
ciaż chętnych mieliśmy 60. Z 
ubiegłorocznej wyprawy było 
10 osób. Trzon ekipy stanowi-
li bardzo aktywni kajakarze z 
Lublina. Poza nimi byłem ja, 
jako jedyny reprezentant So-
chaczewa oraz ludzie z różnych 
stron kraju. Wszyscy uczestni-
cy to doświadczeni i „opły-
wani” kajakarze. Najstarszą z 
nich była 65-letnia Marysia z 
Lublina. Najmłodszy -  18-let-
ni Dominik spod Lubartowa.

Żeby rozpocząć spływ, 
musieliście pokonać wiele 
kilometrów.

Najpierw musiałem do-
trzeć do Boguchwały. Następ-
nego dnia o czwartej rano ru-
szaliśmy na wschód. Autokar 
dowiózł nas do Lwowa. Tam 
czekał przewodnik, który 
oprowadził nas po tym pięk-
nym mieście. Byliśmy między 
innymi na Cmentarzu Łucza-
kowskim.

Jaka atmosfera panuje we 
Lwowie?

Dobra. Jest spokojnie, a 
my zostaliśmy bardzo serdecz-
nie przyjęci. Ludzie są tam po-
zytywnie nastawieni do Po-
laków. Najbardziej narzekają 
na ogromny spadek ilość tu-
rystów. Rosjanie w ogóle nie 
przyjeżdżają. Polacy, bojąc się 
konfl iktu, także ograniczyli 
swoje wizyty. Lwowiacy o wie-
le mniej obawiają się konfl ik-
tu na wschodzie Ukrainy niż 
turyści. Denerwują się tym, 
co pokazuje telewizja. Prosili 

nas, żeby mówić wszystkim, że 
wojna jest na wschodzie, a na 
zachodzie jest spokojnie i bez-
piecznie. 

Ze Lwowa ruszyliście w 
dalszą drogę.

Tak, w kierunku Mołdo-
wy. Pierwszy obóz mieliśmy 
na prywatnym terenie nad je-
ziorem. Przyszło wiele osób z 
okolicy. Było ognisko. Zosta-
liśmy bardzo ciepło przyjęci, a 
nad naszym bezpieczeństwem 
czuwały policyjne patrole. Na-
stępnie wyruszyliśmy w kie-
runku miasta Bălti (Bielce - 
przyp. red.). Tam spędziliśmy 
noc w Domu Polskim. Ran-
kiem ruszyliśmy nad Ráut.

I rozpoczął się spływ.
W tym roku cały dobytek 

mieliśmy w kajakach, a ja by-
łem jednym z „bagażowych”. 
Pierwsze 12 kilometrów to 
był horror. Upał 40 st. C, a my 
przedzieramy się przez trzci-
ny. Kolega w pierwszym ka-
jaku torował nam drogę przy 
pomocy maczety. Kiedy wy-
płynęliśmy z zarośli, rozbili-
śmy pierwszy obóz na odlu-
dziu. Miejscowi dowiedzieli 
się, że przypłynęliśmy i przy-
szli do nas. Dostaliśmy od nich 
arbuzy, melony i wszechobec-
ne, doskonałe mołdawskie 
wino. Chcąc się odwdzięczyć 
za ich gościnność zaczęliśmy 
miejscowe dzieci wozić kaja-
kami. Radości było co niemia-
ra. Postanowiłem przebrać się 
w strój pirata i z tego powodu 
do mnie były najdłuższe kolej-
ki. Praktycznie tak działo się 
podczas każdego postoju. Do-
datkowo miejscowi zapraszali 
nas do swoich domów, do któ-
rych od razu schodzili się ich 
sąsiedzi i znajomi. Były to bar-
dzo ciekawe spotkania. W jed-
nej z wiosek otrzymałem od 
sołtysa osobiste podziękowa-
nie za zorganizowanie „dzie-
cięcego przedszkola”. Takie 
chwile naprawdę bardzo miło 
się wspomina. Ciekawe też 
były powroty z miasteczek lub 
wsi. Do obozów odwoziły nas 
ich „taksówki”, czyli drewnia-
ne wozy ciągnięte przez konie. 
Wspomnę jeszcze o studniach. 

Było ich bardzo dużo. Są do-
skonale utrzymane i czyste. 
Miejscowi bardzo o nie dba-
ją, gdyż są wyrazem gościnno-
ści. Jeżeli znajduje się na studni 
kubek, to znak, że woda nada-
je się do wypicia. Podobnie jest 
z licznymi źródłami, przy któ-
rych znajdują się kubeczki do 
picia wspaniałej wody.

Co powiesz 
o samej rzece?

Ráut to przepiękna i bar-
dzo trudna rzeka. Przez cały 
czas płynie w kanionie. Rze-
ka niesamowicie meandru-
je, a jej brzegi nie są zarośnię-
te. Problemem był także niski 

stan wody oraz prywatne 
tamy, przez które trzeba było 
przenosić kajaki. Wyzwanie 
stanowiły też prywatnie sta-
wiane mosty. Dosyć często 
podczas spływu dochodzi-
ło do wywrotek. Na szczęście 
ja żadnej nie zaliczyłem. Na 
trudnych odcinkach byłem 
liderem. Kolejne utrudnie-
nie to bardzo wysoka tempe-
ratura. Odczuwalna docho-
dziła nawet do 55 st. C. Jako 
ciekawostkę podam fakt, że 
na zboczach doliny jest dużo 
grot. Jak się okazało, miejsco-
wi wykuwają je, pozyskując w 
ten sposób materiał do budo-
wy domów.

Ale chyba nie tylko pływa-
liście?

Masz rację. Był również 
czas na zwiedzanie. Odwie-
dziliśmy wykuty w skale mo-
nastyr Orheiul Vechi. Byliśmy 
też w winnicy Milestii Mici. 
Są tam najdłuższe piwnice z 
winem. Ich długość to ponad 
200 kilometrów. Nam się uda-
ło przejść nimi tylko 14 km. W 
piwnicach jest 1,5 miliona le-
żakujących butelek. Dodat-
kowo w beczkach znajduje się 
6,5 miliona litrów doskonałego 
mołdawskiego wina. Wizyta w 
piwnicach zakończyła się kró-
lewską ucztą. Byliśmy także w 
stolicy Mołdowy - Kiszynio-

wie. Nie odbiega on wyglądem 
od innych europejskich miast. 
Tam ludzie żyją inaczej niż 
na biednej mołdowskiej wsi. 
Rozmawiając z mieszkańca-
mi zauważyłem, że bardzo so-
bie cenią śp. prezydenta Lecha 
Kaczyńskiego. Spostrzegłem 
również, że są spokojnymi, 
chcącymi pracować ludźmi. 
Za pracą muszą wyjeżdżać do 
Rosji. Sami nam mówili, że je-
żeli zachód nie chce stracić 
Mołdowy, tak jak powoli traci 
Ukrainę, musi jak najszybciej 
otworzyć się na ten kraj. Czę-
sto pytali nas „czy my Ruskie, 
czy Polaki”. Jak się okazywa-
ło, że „Polaki”, byli bardzo ser-
deczni i gościnni.

Nie udało się jednak zreali-
zować celu wyprawy.

Niestety, chociaż wyprawa 
była fantastyczna, podobnie 
jak i atmosfera spływu. Spałem 
pod gołym niebem i mogłem 
nim nacieszyć oczy dniem i 
nocą. Byliśmy jak jedna wielka 
rodzina. Każdy z każdym dzie-
lił się tym, co miał. Niestety, 
jak już wspominałem, płynęli-
śmy bardzo trudną rzeką. Eks-
tremalne warunki termiczne 
sprawiły, że wyprawę musieli-
śmy przerwać po przepłynię-
ciu zaledwie stu kilometrów. 
Ludzie słabli i, co ciekawe, zda-
rzało się to raczej młodszym 
uczestnikom spływu. Mo-
mentami robiło się naprawdę 
niebezpiecznie. Pływanie ka-
jakiem to ekstremalny sport. 
Jedzie się 1300 km po to, żeby 
przepłynąć sto z zaplanowa-
nych ponad dwustu. Musieli-
śmy zrezygnować. Do tego sta-
liśmy się świadkami tragedii. 
Jeden z uczestników wypra-
wy podczas drogi powrotnej 
odszedł na „wieczną wachtę”. 
Zbyt szybko i zbyt nagle za-
kończyło się jego 29-letnie ży-
cie. 

Jakie plany macie 
na przyszły rok?

Większość grupy zamierza 
wrócić na Ráut, żeby spróbo-
wać dokończyć dzieła. Zdobyć 
rzekę, która w tym roku oka-
zała się dla nas za trudna, która 
nas pokonała.

Pokonała nas rzeka
Andrzej Cichoński rok temu kajakiem pokonał Łomnicę i Dniestr. W tym roku celem była mołdawska rzeka Ráut. Sochaczewianin przed 
wyruszeniem na wschód Europy był dobrze przygotowany, przepłynął polskimi rzekami kilkaset kilometrów. Jednak historia ta nie kończy się 
happy endem. O wyprawie na Ráut z Andrzejem Cichońskim rozmawia Tomasz Ertman.

Początek wyprawy. Kajakarze torowali sobie drogę maczetą

Obozowisko w malowniczej dolinie rzeki Ràut
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Tomasz Ertman

W sobotę zawodniczki 

SKTS pewnie wygrały w so-

chaczewskiej hali sporto-

wej z silną drużyną KGHM 

Polkowice. 

Warto przypomnieć, że w 
poprzednim sezonie Kata-
rzyna Grzybowska i Aga-
ta Pastor reprezentowały 
właśnie ten klub, a Magda 
Szczerkowska była w skła-
dzie sochaczewskiej dru-
żyny. Podopieczne Bronka 
Gawrylczyka pewnie wy-
grały i są jedną z dwóch nie-
pokonanych w Ekstrakla-
sie drużyn. 15.10 szykuje się 
prawdziwy ligowy hit, gdyż 
do Sochaczewa przyjadą 
Mistrzynie Polski (z Natalią 
Partyką w składzie) z Tar-
nobrzega. Spotkanie roz-
pocznie się o godzinie 18.00.

SKTS Sochaczew - 

KGHM-ZANAM DWSPiT 

Polkowice  3:0
Katarzyna Grzybowska - Magdalena Sikorska  3:1 
(9-11, 14-12, 11-5, 11-5)

Agata Pastor - Magdalena Szczerkowska  3:1 
(8-11, 11-5, 11-7, 11-8)

Dong Rui Fang - Natalia Michorczyk  3:0 (11-2, 
11-4, 11-3)

Po meczu przeprowa-
dziłem krótką rozmowę z 

opiekunem SKTS - Broni-
sławem Gawrylczykiem.

Jak była przyczyna odejścia 
z drużyny Natalii Partyki?

- Nata-
lia chcia-
ła przede   
w s z y s t k i m 
zagrać w eu-
r o p e j s k i c h 
pucha rach. 

W Sochaczewie fi nanse sta-
ły na przeszkodzie startu 
w tych rozgrywkach. Uwa-
żam, że w tym składzie jest 
stać nas nawet na dojście do 
półfi nału. Natalia grała u 
nas siedem lat. Jej czas też 
ucieka. Rozstaliśmy się w 
przyjaźni.

Jak pan ocenia dotych-
czasową grę nowych 
zawodniczek?

- Widzę, że z meczu na 
mecz jest coraz lepiej. Ka-
sia Grzybowska potwierdzi-
ła swoją klasę, potrafi ąc wy-
grywać nawet w trudnych 
sytuacjach. Ona się nigdy 
nie poddaje. Jest to cecha mi-
strzów. Agata Pastor swego 
czasu należała do ścisłej czo-
łówki Polski i rywalizowała 
kiedyś z moją córką. Widać, 
że trenuje i że chce walczyć. 
Rui była dwa miesiące na wa-
kacjach w Chinach. Powo-
li powraca do wysokiej dys-
pozycji. Rozkręca się z meczu 
na mecz. Dobra atmosfera w 
drużynie oraz wysoka forma 

zawodniczek może doprowa-
dzić do tego, że hasło z nasze-
go reklamowego banera „Nie 
powstrzyma nas nic” stanie 
się rzeczywistością.

A plany na ten sezon?
- Chcemy grać w play-

-off  i ponownie zdobyć me-
dal. Będziemy także grać w 
Pucharze Polski. Po cichu 
myślimy o pokonaniu KTS 
i zdobyciu złotego meda-
lu. Przez cały czas szukamy 
sponsorów, dzięki którym 
moglibyśmy zagrać w euro-
pejskich pucharach.

Wyniki IV kolejki
SKTS - KGHM    3:0
AZS UE  - MRKS   3:1
AZS AJD  - Galaxy   3:1
Polmlek - GLKS   3:2
KTS - Bronowianka   3:0
Tabela
1.KTS Tarnobrzeg   8  12-0
2.SKTS Sochaczew   8  12-2
3.Bronowianka Kraków   6  9-4
4.AZS AJD Częstochowa   4  8-7
5.GLKS Nadarzyn   4  8-7
6.Polmlek Lidzbark Warm.   4  8-9
7.KGHM Polkowice   4  6-8
8.AZS UE Wrocław   2  5-10
9.Galaxy Białystok   0  2-12
10.MRKS Gdańsk   0  1-12

Ekstraklasa

Łatwe zwycięstwo

Agata Pastor wygrała z Magdaleną Szczerkowską 
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W sobotę do Gdańska po-
jechało piętnastu rugbistów 
Orkana. Jak można było się 
w tej sytuacji spodziewać, 
wysoko przegrali z Lechią. 
Poza ambicją nasza druży-
na nie miała innych atutów. 

Lechia Gdańsk - RC Or-

kan Sochaczew  88:0 (29:0)
skład: Kościelewski, Chmielewski, Gadomski, 
Bryszewski, Palasik, P. Pietrzyk, Budnik, 
Pawłowski, Piłowski, Wróbel, Traczyk, Malesa, 
Wawrzyńczak, Mitrowski, Stencel

Wyniki VI kolejki
Lechia - Orkan    88:0 (29:0)
Arka - Budowlani   33:13 (19:5)
Juvenia - Posnania   21:0 (7:0)
Pogoń - Ogniwo   29:21 (19:7)  
Tabela
1.Arka Gdynia    27  239-86
2.Budowlani Łódź   24  181-101
3.Lechia Gdańsk   21  221-65
4.Ogniwo Sopot   15  161-134
5.Pogoń Siedlce   14  115-149
6.Juvenia Kraków     9  82-178
7.ORKAN Sochaczew     5  122-248

8.Posnania Poznań     1  86-246 (et)

RUGBY

Ekstraliga

Gdzie oni są?

Dwie Ole
W Krakowie odbył się I Turniej Grand Prix Polski Kadetek 
i Kadetów. Przy stołach z najlepszymi rywalizowały dwie 
Ole z Tęczy Budki Piaseckie. Pierwsza z nich, Wojtczak, 
była 25, a druga, Paruszewska - 33.(et)

TENIS STOŁOWY

Nie udał się naszym Tygrysi-
com występ w II Turnieju Mi-
strzostw Polski. Na boisku w 
Łodzi sochaczewianki przespa-
ły pierwszy mecz z Legią. Po-
rażka 10:17 spowodowała, że 
nasze rugbistki mogły co naj-
wyżej walczyć o piąte miejsce.

W drugim meczu grupo-
wym Tygrysice wygrały wy-
soko z warszawskimi Żabami. 
W półfi nale  sochaczewianki 
rozbiły krakowską Juvenię. W 
spotkaniu o piąte miejsce nasze 
rugbistki po zaciętym boju wy-
grały z Syrenkami Warszawa. 
Piąte miejsce w łódzkim turnie-
ju zrzuciło Tygrysice tuż za po-
dium. W Łodzi zagrały one w 
składzie: Aneta Adamiak, Mo-
nika Adamiak, Elżbieta Brzu-
stowska, Natalia Cieślak, Alek-

sandra Gutowska, Agnieszka 
Kolińska, Żaneta Król, Moni-
ka Pietrzak, Karolina Traczyk, 
Sandra Walczak, Patrycja Wa-
silewska oraz Sylwia Witkow-
ska. Za dwa tygodnie socha-
czewianki wyjeżdżają na trzeci 
turniej, który odbędzie się we 
Wrocławiu.

Wyniki Tygrysic
Eliminacje grupowe
Tygrysice Sochaczew - Legia Warszawa  10:17
Tygrysice Sochaczew - Frogs Warszawa  42:0
Półfinały o miejsca 5-8
Tygrysice Sochaczew - Juvenia Kraków  47:14
mecz o V miejsce
Tygrysice Sochaczew - Syrenki AZS AWF Haka 
Warszawa  12:10
Kolejność turnieju
1.Biało-Zielone Ladies Gdańsk
2.Black Roses Poznań
3.Diablice Igloo Ruda Śląska

4.RC Legia Warszawa
5.TYGRYSICE Sochaczew 
6.Syrenki AZS AWF Haka Warszawa
7.Delia Atomówki Łódź
8.Juvenia Kraków
9.Ladies Frogs Warszawa
10.Czarne Pruszcz Gdański
11.Rugby Olsztyn Lakers
12.Barbarians
Klasyfikacja 
po II turnieju
1.Biało-Zielone Ladies Gdańsk   24
2.Black Roses Poznań   20
3.Diablice Igloo Ruda Śląska   15
4.TYGRYSICE Sochaczew   14
5.RC Legia Warszawa   13
6.Syrenki Haka Warszawa   10
7.Delia Atomówki Łódź     8
8.Ladies Frogs Warszawa     5
9.Czarne Pruszcz Gdański     3
10.Juvenia Kraków     3
11.Rugby Olsztyn Lakers     1

12.Błyskawice Wrocław     1      (et)

RUGBY

Tygrysice poza podium Pojechali 
drogami powiatu
W sobotę (20.09) piętnaście 
osób ruszyło na 115-kilo-
metrową trasę IX Marato-
nu Rowerowego „Szlakiem 
Gmin”. Uczestnicy swoim 
wysiłkiem uczcili nieżyją-
cych już - Jan Cebrzyńskie-
go oraz Sylwestra Rozdże-
stwieńskiego. Do mety 
usytuowanej przed budyn-
kiem Urzędu Gminy Socha-
czew dojechali: Iwona Ku-
jawa, Aldona Sapińska, Jan 
Kocimski, Roman Para-
dowski, Jarosław Szajewski, 
Wiktor Przybylski, Adam 
Niemiec, Krzysztof Orze-
chowski, Krzysztof Matu-
siak, Zenon Muszyński, 
Rajmund Skrzos, Kazimierz 
Kwiatkowski, Tadeusz Cza-
pigo, Fabian Filipiak i Ry-
szard Nowakowski.

KOLARSTWO

W Świętochłowicach odbyła się 
64 ALMMA - Mistrzostwa Pol-
ski Południowej. Zawodnicy 
Dragona tym razem wywalczyli 
dwa brązowe medale. Uczynili to 
Radek Goszcz (70 kg junior) oraz 
Przemysław Zalewski (77 kg, 
pierwszy krok). Walki w Święto-
chłowicach były dla naszych wo-
jowników „przetarciem” przed 
zawodami, które odbędą się w 
Sochaczewie.

Już w najbliższy weekend (11-
12.10) odbędzie się w hali MO-
SiR przy ulicy Kusocińskiego 65 
ALMMA - Mistrzostwa Polski 
Centralnej.

W sobotę od godziny 10.00 
będą rywalizować specjaliści 
brazylijskiego jiu-jitsu. Start za-
powiedziało wielu zawodników 
mających za sobą walki zawo-
dowe można więc spodziewać 
się wielu efektownych technik. 
W niedzielę (od godz.10.00) do 
pracy przystąpią fachowcy od 
MMA. Zaplanowane są walki 
w kategoriach: juniorzy, pierw-
szy krok, młodzieżowiec, ogra-
niczona formuła seniorów oraz 
full-contact. Zapowiada się wiele 
emocji. Organizatorzy zaprasza-
ją na największe zawody amator-
skiego MMA w Polsce.   (et)

MMA

Brązowe Smoki

Od 6.09 trwa rywalizacja 
w II edycji Indywidualnej 
Ligi Badmintona Powiatu 
Sochaczewskiego. Impre-
za jest dobrze zorganizowa-
na, a wiele spotkań jest bar-
dzo zaciętych. Zawodniczki 
i zawodnicy nie odpuszczają 
i walczą do „ostatniej lotki”. 
Uczestnicy mają już za sobą 
pięć rozegranych kolejek.

Klasyfi kacja 
po V kolejce
I Liga Kobiet
1.Beata Przyłucka   12
2.Paulina Cybulska   11
3.Dorota Grzywacz     6
4.Paulina Szczerbik     6

II Liga Kobiet
1.Alina Piwowarska   12
2.Anita Tyszkiewicz   12
3.Klaudia Lelonek     9
4.Mirona Miklaszewska     6
I Liga Mężczyzn
1.Damian Smus   18
2.Konrad Chojnacki   12
3.Rafał Tomaszkiewicz     9
4.Piotr Kotlarski     6
II Liga Mężczyzn
1.Dariusz Cierebiej   20
2.Janusz Stanowski   15
3.Artur Szymański-Kaktus   14
4.Michał Adamkiewicz   10
III Liga Mężczyzn
1.Patryk Kowalski   15
2.Marcin Cybulski   12
3.Damian Kowalski     7

4.Robert Dul      6          (et)

BADMINTON

Zacięta rywalizacja trwa



197 października 2014  nr 40 (1204)

ŁUCZNICTWO

SPORT

Wydawca:
Urząd Miejski w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16

Redaguje zespół: 
Jolanta Śmielak-Sosnowska (p.o. red. nacz.)
Agnieszka Poryszewska
Małgorzata Pałuba-Burzyńska, 
administracja - Renata Wódka 

księgowość - Iwona Kupiec
administracja strony: Sebastian Stępień

Operatorzy DTP:
Sebastian Stępień, 
Maciej Wódka

Stale współpracują:
Tomasz Ertman (sport), 

Jerzy Jankowski, Bogusław Kwiatkowski,  
Franciszek Niewiadomski, 

Jan Wasilewski, Maciej Frankowski

Ogłoszenia przyjmowane są w redakcji. Za treść 
ogłoszeń redakcja nie ponosi odpowiedzialności. 

Redakcja zastrzega sobie prawo 
do zmiany tytułów, śródtytułów oraz skracania 
niezamówionych tekstów.

Reklama:
Barbara Lipińska
tel: 790-458-406

Adres redakcji „ZS” i Biura Ogłoszeń:
96-500 Sochaczew, 

ul. Żeromskiego 12,
tel. 862-23-55, 
fax 862-75-19.
Adres do korespondencji:
96-500 Sochaczew, 

skr. poczt. 30

e-mail: 
ziemiasochaczewska@gmail.com
z_soch@poczta.onet.pl

www: www.ziemia-sochaczewska.pl/
Druk: POLSKAPRESSE Sp. z o.o.

ul. Matuszewska 14
03-876 Warszawa

Nakład 3100 egz.

Adres redakcji „ZS” i Biura Ogłoszeń:
96-500 Sochaczew, ul. Żeromskiego 12,
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Tomasz Ertman

Pierwsze minuty to obu-

stronna wymiana ciosów. 

Drużyny bardziej myślały o 

ataku niż o obronie dlatego 

sporo ciekawego działo się 

na polach karnych. 

Goście w 18’ objęli prowadze-
nie. Dylewski uderzył piłkę z 
rzutu wolnego, a ta wpadła „za 
kołnierz” zaskoczonego Woź-
niaka. Gospodarze wzięli się 
do roboty i przejęli inicjaty-
wę. Raz za razem na bramkę 
Huraganu sunęły groźne ata-
ki. Kilku okazji nie wykorzy-
stał Kamil Bartosiewicz. Piłka 
mijała cel lub na jej drodze stał 
bramkarz albo obrońca.

Drugą połowę chodako-
wianie rozpoczęli z ogrom-
nym impetem. Jednak już w 
56’ wylany został na ich gło-
wy kubeł zimnej wody. Obro-
na gospodarzy popełniła błąd. 
Skutecznie wykorzystał go Ba-
rzyc strzelając obok bezradne-
go Woźniaka. Strata gola pod-
cięła skrzydła biało-zielonym. 
Przez kilkanaście minut wy-
dawało się, że piłkarze Bzu-
ry przestali wierzyć w zwycię-
stwo. Jak się okazało, były to 
tylko pozory.

Na murawie pojawił się 
prawdziwy Joker - Jakub Ant-
czak. Cztery minuty przed za-
kończeniem znak do ataku 
dał Strus, strzelając pierwsze-
go gola. Dwa następne doło-

żył Antczak i wszyscy na cho-
dakowskim stadionie oszaleli z 
radości po ostatnim gwizdku 
słabo sędziującego arbitra.

Bzura wygrała kolej-
ny mecz i nadal jest na dru-
gim miejscu w tabeli. Teraz 
przed naszą drużyną dwa 
wyjazdowe mecze w Ło-
miankach oraz Płocku. Wy-
niki tych spotkań będą mia-
ły kolosalne znaczenie. 
Bzura Chodaków - Huragan 

SKOK Wołomin  3:2 (0:1)
0:1 Dylewski (18’)  
0:2 Barzyc (56’)
1:2 Strus (84’)
2:2 Antczak (90’)
3:2 Antczak (90’ + 3)

skład: Woźniak - Rybicki (73’ Trakul), 
Bargieł, Chukwuemeka, Błaszczyk, Stencel 
(62’ Antczak), Bartosiewicz, Oziemblewski, 
Walewski, Hyży (59’ Kozik), Strus
Wyniki XII kolejki
Bzura - Huragan   3:2
Wisła II - Łomianki   4:1
Raciąż - Ostrovia   7:1
Olimpia - Wkra    4:0
Korona - Gąbin    2:5
Skra - Narew    2:6
Przasnysz - Ciechanów   5:0
Nadnarwianka - Bug   1:3
Mławianka - Mazovia   1:1
Tabela
1.Błękitni Raciąż   27  22-8
2.BZURA Chodaków   26  33-12
3.MKS Przasnysz   26  25-10
4.KS Łomianki    22  23-16

5.Mławianka Mława   20  21-14
6.Narew Ostrołęka   20  27-24
7.Mazovia Mińsk Maz.   19  19-13
8.Wisła II Płock   18  30-14
9.Olimpia Warszawa   18  21-14
10.Bug Wyszków   17  24-19
11.Błękitni Gąbin   16  21-21
12.Huragan Wołomin   15  18-17
13.Nadnarwianka Pułtusk   14  12-20
14.Korona Szydłowo   12  16-28
15.Ostrovia Ostrów Maz.   10  20-35
16.MKS Ciechanów     9  15-30
17.Skra Drobin     7  13-33
18.Wkra Żuromin     2  8-43
Terminarz meczów Bzu-
ry w roli gospodarza:
Bzura Chodaków - Błękitni Raciąż (sobota, 25.10, 
godz.14.00)

Bzura Chodaków - Korona Szydłowo (sobota, 
08.11, godz.13.00)  

PIŁKA NOŻNA 

IV Liga Mazowiecka, grupa północna

Prawdziwy z niego Joker
Sobotnie popołudnie w Chodakowie wypełnione było piłkarskimi emocjami. Bzura rywalizowała ze 
spadkowiczem z III ligi Huraganem Wołomin. W tym meczu było wszystko. Dobry poziom, sporo 
niewykorzystanych sytuacji, pięć goli, mnóstwo emocji oraz - co najważniejsze - zwycięstwo!

Pod bramką gości często dochodziło do takich sytuacji
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Futbolistki Teresina wygra-
ły czwarty mecz z rzędu. Tym 
razem wyższość naszej dru-
żyny musiały uznać zawod-
niczki Jantara Ostrołęka. Hat-
-trickiem w tym spotkaniu 
popisała się Kamila Banaszek. 
Podopieczne Mariusza Zabo-
rowskiego mają już tylko trzy 
punkty do lidera - KS Raszyn. 
W następnym meczu teresi-

nianki zagrają w Sochaczewie 
z drugim zespołem w tabeli - 
Promieniem Mońki. Będzie to 
bardzo ważny mecz dla oby-
dwu drużyn.

Jantar Ostrołęka - KS 

Teresin  1:4 (0:2)
gole: K. Banaszek (3), Ziółkowska
skład: Bryk - P. Dąbrowska, Sawiak, W. Banaszek, Mikulska, 
Gładysiewicz, Ziółkowska, Rozparzyńska (70’ Pesta), 
Janiszek (45’ Szkop), Kozłowska, K. Banaszek   (et)

II Liga Mazowiecka

Pną się w tabeli

PIŁKA NOŻNA 

Słabo spisujące się w okręgów-
ce drużyny Unii Iłów i KS Te-
resin powoli odbijają się od 
dna. Unia wygrała w Ciółko-
wie 2:0 (0:0), a KS Teresin nie-
spodziewanie pokonał w Pia-
secznie tamtejszy UMKS 4:0 
(3:0). Zwycięstwa są bardzo 
potrzebne zagrożonym spad-
kiem drużynom.

Fatalnie tym razem poszło 
naszym drużynom rywalizują-
cym w Klasie A. Piast Feliksów 
przegrał u siebie 0:1 z Naprzodem 
Stare Babice i spadł na trzecie 
miejsce w tabeli. Pozostałe dwie 
drużyny grały na wyjeździe. Pro-
myk przegrał z Błękitnymi Kory-
tów 2:0, a Sokół Budki Piaseckie 
uległ 1:4 LKS Osuchów.

W Płockiej Klasie B Orkan 
przegrał na wyjeździe z Rela-
xem Miszewko 1:3 (0:1). Ho-
norowego gola dla naszej dru-
żyny strzelił Foks. FK Rybno 
walczył na boisku w Gąbinie z 
rezerwami Błękitnych. Remis 
2:2 (0:0) wstydu nie przynosi. 
Remis uratował Ernest Dzię-
cioł strzelając w 90’ gola.

W Warszawskiej Kla-
sie B Tajfun Brochów wy-
grał „powiatowe derby” z 
Promykiem II Nowa Su-
cha 4:1. Unia Boryszew na 
sochaczewskiej Maracanie 
bezbramkowo zremisowa-
ła z Unią Boryszew, a rezer-
wy KS Teresin przegrały w 
Kampinosie z Orłem 1:3.

„Okręgowi” odbijają się od dna

Na czwartej rundzie zakoń-
czyły swoją przygodę z Pucha-
rem Polski nasze drużyny gra-
jące w Okręgu Warszawskim 
MOZPN. W Okręgu Płockim 
na placu boju pozostały Unia 
Iłów oraz Bzura Chodaków.

Wyniki
Okręg Warszawski 
I runda
Orzeł Kampinos - Promyk Nowa Sucha  0:3
Tajfun Brochów - FC Płochocin  4:3
II runda
Promyk Nowa Sucha - Zaborowianka Zaborów  2:1

Tajfun Brochów - KS Teresin  5:1
III runda
Tur Jaktorów - Promyk Nowa Sucha  0:6
Tajfun Brochów - LKS Chlebnia  1:0
IV runda
Tajfun Brochów - Hutnik Warszawa  1:5
Promyk Nowa Sucha - Znicz II Pruszków  0:2
Okręg Płocki
II runda
Delta Miszewko Strzałkowskie - Unia Iłów  2:3
Świt Staroźreby - Bzura Chodaków  0:3 v.o.
III runda (15.10)
Unia Iłów - Wisła II Płock
Skra Drobin - Bzura Chodaków (et)

Okręgowy Puchar Polski

Pozostały dwie drużyny

W sobotę (5.10) swój debiut „za-
liczyli” piłkarze Unii Boryszew 
z rocznika 2007/2008. Mło-
dzi chłopcy zagrali w turnieju 
Widok Cup, który odbył się w 
Skierniewicach. Formuła tego 
turnieju nie przewiduje żadnej 
klasyfi kacji. Wszyscy uczestni-
cy są zwycięzcami. Unici zagra-
li w składzie: Mateusz Wojda, 
Wiktor Solski, Kacper Pisarek, 
Szymon Adamcewicz, Szymon 
Kantorski, Wiktor Czepula-
niec, Dominik Rokicki, Oliwier 
Mroczek, Kuba Olejnik, Natan 
Karasek, Olek Siemieniec oraz 
Michał Pytkowski. Trenerem 
drużyny jest Michał Dziepak.
Wyniki Unii Boryszew
Unia Boryszew - Mazovia Tomaszów Mazowiecki  1:3
gol: Rokicki
Unia Boryszew - Lechia Tomaszów Mazowiecki  8:1

gole: Siemieniec (3), Pisarek (2), Rokicki (2), 
Mroczek

Unia Boryszew - Ursus Warszawa  2:2
gole: Pisarek, Siemieniec
Unia Boryszew - Widok I Skierniewice  1:2
gol: Pisarek
Unia Boryszew - Kosa Konstancin  3:3
gole: Pisarek, Siemieniec, Pytkowski
Unia Boryszew - Motor Lublin  3:6
gole: Czepulaniec, Pytkowski, Rokicki
Unia Boryszew - AF Widzew Łódź  1:1
gol: Siemieniec
Unia Boryszew - Widok II Skierniewice  3:2
gole: Rokicki, Czepulaniec

Unia Boryszew ogłasza na-
bory uzupełniające do drużyn 
z roczników 2003, 2004, 2005 
oraz 2007 i nabory początko-
we dla roczników 2008-2010. 
Informacje pod numerami te-
lefonów: 601-780-500 oraz 608-
662-887 (et)

Debiut maluchów

Gosia dobrze celowała
W Zgierzu (20.09) odbył się Ogólnopolski Turniej Klasyfi kacyjny Ju-
niorów i Juniorów Młodszych w łucznictwie. Bardzo dobrze strzela-
ła Małgorzata Maciągowska, która w gronie juniorek była pierwsza. 
Junior Filip Załuski zajął drugie miejsce. Na ósmych pozycjach zna-
leźli się Dawid Klata (junior) i Michał Kołodziejski (junior młodszy). 
Agnieszka Grądzik (juniorka młodsza) była dziewiąta.
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Pierwsi rozpoczęliśmy  

WYPRZEDAŻ ROCZNIKA!
Sprawdź:  – atrakcyjne rabaty i upusty
 – korzystne finansowanie
 – darmowe ubezpieczenia

Nowy – lepiej wyposażony w starej cenie!

Auta dostępne od ręki

Rabat – 3,5% w leasingu KIA
Upust – 3000 zł 

MGT spółka jawna 
Autoryzowany Dealer KIA

SAlON:
tel. 46 830 34 25
sprzedaz.mgt@kiamotors.pl
tel. Kasia – 797 122 777
tel. Piotr – 512 329 813

SERWIS / CZĘŚCI / SZKODY:
tel. 46 830 34 25
serwis.mgt@kiamotors.pl – tel. 797 122 776 – Andrzej 
czesci.mgt@kiamotors.pl – tel. 512 329 810 – Jarek
szkody.mgt@kiamotors.pl – tel. 512 329 809 – Marcin

Łowicz ul. Bolimowsika 75
pn. - pt. 8:00 – 18:00
sob. 9:00 – 14:00

Od czasu do czasu z miasta są przekazywane pieniądze dla po-
licji (która jest w gestii powiatu) na dodatkowe patrole na uli-
cach Sochaczewa. I wtedy mówi się, że policję widać na ulicach! 
A ja nie chcę, żeby było ich widać,  tylko mieć świadomość, że 
gdzieś tu na pewno są i działają. 

Przed laty byłem w Anglii i prawie nigdzie nie widziałem 
policjanta w mundurze, chyba że w galowym i w wysokim heł-
mie-czapce w miejscu reprezentacyjnym. Ale gdy doszło do nie-
groźnej stłuczki, to wyrośli jak spod ziemi. Po cywilnemu. I nie 
była to „władza”, ale pomoc i szybkie uzgodnienia kto, co i dla-
czego, bez wielogodzinnego pisania stosu papierów. 

Dlatego, jak już są dodatkowe pieniądze na patrole, to niech 
będą dla tajnych służb, które, szczególnie nocą, podjadą nie-
oznakowanym samochodem np. na most nad Utratą w Choda-
kowie i zobaczą, co tam się dzieje (ostatnio do rzeki wrzucono 
kosze z pobliskiej „Biedronki” i zdewastowano znaki drogowe), 
na kładkę nad Bzurą w Trojanowie, przejadą się ul. Senatorską 
i Żeromskiego, szczególnie w weekendy, czy przyjrzą się pracy 
grafi ciarzy, nie tylko na stacji PKP.

To wtedy, kiedy wyeliminuje się nasze dzieci (tak, nasze 
dzieci, bo przecież ktoś te „zadymy” robi) z różnego rodzaju 
burd ulicznych, za które potem ja, pan, pani, my wszyscy płaci-
my, może będzie bezpieczniej.

Ja wiem, że patrole po cywilnemu także są, ale dodatkowe 
pieniądze powinny zintensyfi kować ich miejskie działania, a 
potem szybkie ukaranie i zwrot kosztów za zniszczone mienie. 
Tylko w ten sposób (jak nie nauczyli ich rodzice) będzie można 
uczyć ich poszanowania mienia, które służy społeczeństwu. A 
przy okazji, to się i złodzieja nakryje na robocie.

FAN

Je s tem z  mia s t a

Zamiast widzieæ, 
wolê wiedzieæ, ¿e s¹

Nijak, nijak nie mieści mi się w 
głowie, że w tak odległej prze-
szłości starożytni rzymianie byli 
tak bogaci i tak luksusowo so-
bie żyli, że wyjeżdżali na urlo-
py na Sycylię i mieli na niej prze-
ogromne wille. Nie potrafi ę sobie 
wyobrazić,  jak mogła taka willa 
wyglądać, wiem tylko, że wszyst-
kie jej posadzki wyłożone zosta-
ły maciupeńkimi kafelkami, któ-
re po dziś dzień tworzą wielkie i 
niesamowite obrazy.

Podziwiamy je chodząc 
ścieżkami wybudowanymi po-
nad  tymi mozaikami. Mamy 
mozaiki „z pokoju kąpielowego” 
albo mozaiki z korytarza „z ma-
łych polowań”, lub też fragmenty 
korytarza „z dużych polowań”. 
Mamy „pokój dziewcząt w bi-
kini” oraz „Sceny erotyczne”(!!!) 
Po dziś dzień zachowały się for-

my i kolory. Niesamowite, nie-
samowite.

 W związku z poprzednim 
przepisem na arancini, pomyśla-
łam sobie, że bardziej będą wam 
smakować robione z ryżu z risot-
ta. A risotto robi  się tak:

W osobnym garnku nama-
czamy w gorącej wodzie suszo-
ne grzyby.

W dużym garnku gotuje-
my rosół, niekoniecznie z kury, 
może być z kostki.

Przygotowujemy głęboki ta-
lerz sypkiego ryżu (jakby była w 
nim zupa, nie po brzegi).

Do dużego garnka wlewamy 
nieco oliwy z oliwek i dodajemy 
łyżkę masła. Do tego wrzucamy 
jedną drobno posiekaną cebulkę 
i czekamy aż się zeszkli. Wtedy 
wrzucamy do garnka suchy ryż 

i mieszamy. Po chwili wrzucamy 
nasze namoczone grzyby i znów 
mieszamy.

Do garnka z ryżem i grzy-
bami zaczynamy wlewać po łyż-
ce wazowej naszego rosołu. Mie-
szamy i zmniejszamy ogień do 
minimum.

Co jakiś czas dodajemy ro-
sołu, mieszamy, dodajemy soli, 
sprawdzamy, żeby nasze risotto 
nie przykleiło się do gara i sma-
kujemy, czy już się ugotowało. Ja 
zaraz na początku gotowania do-
daję nieco białego wina.

Pod koniec wsypujemy tore-
beczkę szafranu i mieszamy, by 
risotto się zezłociło. Sypiemy też 
trochę tartego sera parmigiano, 
do smaku.

Bywa więc, że jednego dnia 
jemy risotto, a na drugi dzień ro-
bimy z niego półkole, wypełnia-
my farszem, zamykamy, sma-
żymy w jajku i bułce i jemy jako 
arancini, tak  jak w poprzednim 
przepisie.

Wiosną i latem jadamy ze 
smakiem risotto z truskawkami. 
Przepis w następnym odcinku.

Ania Sitkowska

Dziś, wraz z Anią Sitkowską, jedziemy do 
miejscowości Piazza Armerina. Zwiedzamy w 
niej pozostałości po starożytnej willi rzymskiej 
z 3-4 w p.n.e. i wraz z naszą przewodniczką 
nie możemy wyjść z podziwu nad przepychem 
i urodą dawnych budowli. Poznajemy także 
kolejny inspirujący przepis...


